
فاجعه بوروکراسی اداری 
فسادپذیر کشور!

روزنامه

پنج شنبه
12 خرداد 1401 

قیمت: 3000 تومان

شماره 1030

الزام انجام »جراحی اجتماعی« ؛

»دنیای هوادار« از جدیدترین آمار جمعیت یوزپلنگ آسیایی در کشور گزارش می دهد؛

وقتی شواهد، کاهش جمعیت یوز را تایید می کند
»دادستان فردیس« خبر داد:

آزادسازی 30 هکتار از اراضی کشاورزی 
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آقای آجورلو!
مبادا استقلال به سرنوشت 

»پساقهرمانی های گذشته« دچار گردد؟!
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روزنامه

پنج شنبه 12 خرداد 1401-  شماره 1030

سرمقاله

نقل قول

شوربختانه ساختارِ بخش های مختلف کشور که از قضا 
ساختاری  هستند،  هم  حاکمیتی  اصلی  بخش های 
دولت های  در  که  مباحثی  از  یکی  و  است  »فسادزا« 
مختلف بر آن تاکید شده، برخورد با زمینه های بروز فساد 
و مفسدان اقتصادی است اما این وعده هیچگاه نه به 
سرانجام رسیده و نه به نتیجه ای که نشان از عزم دولت ها 
برای ریشه کن کردن فساد باشد، منجر شده است. حالا 
هم سید ابراهیم رئیسی روی کار آمده و رئیس دولت 
این  برای  و  را می دهد  با فساد  سیزدهم وعده مبارزه 
و  مفسدان  اسامی  که  کرده  رو  لیست سیاه  یک  کار 

ابربدهکاران بانکی را در آن یادداشت کند.
ملاحظه کاری در برخورد، نبستن راه های فساد،  ضعف 
قوانین و عدم بازدارندگی مجازات، نفوذ و قدرت گروه های 
حاکم، نظام بانکی فسادپذیر و تبعیض آمیز و صدها 
مشکل دیگر وجود دارد که باید مورد توجه قرار بگیرند، 
ولی دولت ها با راحت ترین کار، مانند تهیه لیست سیاه 
این موضوع را پیگیری می کنند و در نهایت اسم افرادی 
که مهره های اصلی هم نیستند به آن اضافه می شود. 
سال ها  ایران  در  فسادپذیر  اداری  بوروکراسی  فاجعه 
است که نظام مالی کشور را با بحران فساد روبرو کرده و 
متاسفانه در مقابل تغییر روند ساختاری، نه برنامه ای ارائه 

شده و نه عزمی وجود داشته است! 
اگر تصمیمات و شعار و وعده های گذشته تا امروز برای 
مبارزه با فساد و مفسدان اثرگذار بود که امروز نباید شاهد 
چنین اتفاقاتی باشیم و این خود موید این موضوع است 
که برخورد با فساد در ظاهر دغدغه مسئولان است و در 
باطن راهی برای ریشه کن کردن آن وجود ندارد چرا که 
دست برخی از مسئولان و خانواده های آن ها رو می شود. 
اگر در جایی ساختار غلط وجود نداشته باشد قطعاً راهی 
برای فساد کردن وجود نخواهد داشت. هرچه ما به عدالت 
و قانون گرایی در جامعه نزدیک شویم از فساد فاصله 
می گیریم و در این رهگذر باید توجه داشته باشیم که 
رمز فاصله گرفتن از فساد، اجرای عدالت در جامعه است. 

تحقق عدالت در گرو اصلاح ساختارهاست. اگر ساختاری 
غیرعادلانه و فاسد باشد مدیر کارآمد هم ممکن است 

کارآمدی خود را از دست دهد. 
دولت  عهده  بر  فسادزا  ساختارهای  و  بسترها  اصلاح 
است. تصویب قوانین و مقرراتی که منافذ را بر مفسدان 
و سوءاستفاده کنندگان ببندد بر عهده مجلس شورای 
و  ناسالم  اقتصادی  ساختارهای  اگر  است.  اسلامی 
ناعادلانه باشد به طوری که برخی حقوق آن چنانی دریافت 
کنند و برخی نیز درآمدهای بسیار پایین داشته باشند 
مدیر کارآمد هم قادر نخواهد بود تغییرات زیادی ایجاد 
کند. در راستای مبارزه با فساد و پیشروی به سمت تحقق 
عدالت، باید علاوه بر بهره گیری از مدیر خوب و کارآمد، 
نسبت به اصلاح قوانین فسادزا اقدام شود. شرط نخست 
برای اجرای عدالت در گام دوم انقلاب بازآفرینی اعتماد 

مردم به اجرای عدالت است.
اعتماد مردم هم مخدوش شده است، چرا  متاسفانه 
که تا حد زیادی اعلام فساد شد و به جای اینکه اقدامِ 
بسیار شود، اعلامِ بسیار شد و همین موجب شد که به 
اعتماد مردم خدشه وارد شود. بی تردید اساس نظام بر 
اعتماد مردم استوار است. برخورد با مفسدان اقتصادی 
و بدهکاران بانکی از مطالبات مردمی بوده و هست و 
دولت ها همواره با استفاده از این مهره سعی کرده اند تا 
رای و اعتماد مردم را جلب کنند؛ با این حال در دولت های 
گذشته فساد نزدیکان به مقامات بویژه روسای جمهوری 
یا وزرا و دیگر افراد صاحب نفوذ و قدرت، اعتماد مردم به 

دولت ها و عزم آنها را خدشه دار کرده است.
برای مبارزه با فساد باید بازنگری های ساختاری صورت 
بگیرد و در ساختارها تحول ایجاد شود. در حقیقت ما 
نیاز به دولتی تحول گرا داریم. برای دستیابی به دولتی 
تحول گرا باید یک سری جراحی های اجتماعی در سطح 
جامعه انجام شود. این جراحی های اجتماعی ممکن 
است هزینه های سنگینی را به جامعه تحمیل کند و 
پیش از هر چیز لازم است که مردم به درک درستی 
از این نوع اقدامات برسند. باید فرهنگ سازی لازم در 
این زمینه انجام شود و گفتگوی صادقانه ای با مردم 
صورت بگیرد، تا مردم متوجه شوند که اگر هزینه ای 
پرداخت می شود، در نهایت نتایج مطلوبی هم از دل 
طریق  از  رسانه  حوزه  می آید.  بیرون  دشواری ها  این 
آگاه سازی مردم، حوزه قضایی از طریق برخورد عبرت آموز 
با مفسدین و حوزه اقتصادی از طریق ایجاد نظام پولی 
ضد فساد، در زمینه از بین بردن فساد مسئول هستند. 
نخبگان برای طراحی ساختارهای عادلانه اقتصادی باید 

به دولت کمک کنند. 
باری؛ کشور نیازمند بازسازی مدیریتی انقلابی در همه 
عرصه هاست و تمام ساختارهای فرهنگی و اقتصادی 
کشور نیاز به تغییر دارند. قانون را باید به نفع مردم 
تغییر داد. تشکیل دولتی مردمی و استفاده از نظرات 
نخبگان،ضامن مبارزه با فساد و گفتگوی صادقانه با مردم 
است که منجر به بهره گیری از ظرفیت ها و استعدادهای 

درونی کشور برای حل مشکلات می شود.

دنیای هوادار یاد و خاطره شهدا بویژه »محمدحسین پورقاسمی« 
 کـه   ۱۲ خـرداد ۱۳۶۱ در »دیـواندره« به مقـام شامخ شهـادت 

نائل گشت را گرامی می دارد
خبر

گزارش

»دنیای هوادار« از جدیدترین آمار جمعیت 
یوزپلنگ آسیایی در کشور گزارش می دهد؛
وقتی شواهد، کاهش جمعیت 

یوز را تایید می کند
»مرتضی پورمیرزای« - مدیرعامل انجمن یوزپلنگ ایرانی- با 
تشریح وضعیت یوزهای باقی مانده در زیستگاه خاطرنشان 
کرد: براساس آخرین آمار مربوط به یوزهای بالغ و جدا از مادر، 
در سه سال اخیر تعداد این یوزها به ۱۲ فرد می رسد همچنین 
مدتی بعد نیز یکی از یوزها که چند وقتی مشاهده نشده بود، 
شناسایی شد و این تعداد به ۱۳ فرد رسید. در این مدت از 
میان توله های متولد شده، استقلال و یا مرگ شش توله به 
اثبات نرسیده بنابراین همچنان ممکن است به آمار افزوده 
شوند. یک یوز در خراسان جنوبی، سه یوز در یزد و ۹ یوز در 

توران سمنان زندگی می کنند.
پورمیرزای ضمن اشاره به احتمال وجود یوزهای بیشتر که 
هنوز شناسایی نشدند، اظهارکرد: امکان دارد یوزهای بیشتری 
خارج از مناطق حفاظت شده و دید دوربین های ما وجود 
داشته باشند. این یوزهایی که وضعیت آن ها گزارش شده 
در مناطق حفاظت شده دیده شده اند و یوزهایی در خارج 
از زیستگاه دیده می شوند با تصویربرداری دقیقی گزارش 
شناسنامه  با  دقت  با  را  آن ها  نمی توانیم  لذا  نمی شوند. 

یوزهای خود مطابقت دهیم.
وی با بیان اینکه احتمال دارد یوزهایی خارج از محدوده 
شناسایی ما وجود داشته باشند اما عدد بزرگی نیستند، 
تصریح کرد: شناسنامه ها بر اساس مشاهدات محیط بان ها 
و با استفاده از بهترین دوربین ها تهیه شده اند. در مکان های 
دیگر که دوربینی وجود ندارد، طعمه کمتر و شرایط زندگی 
برای یوز نامناسب تر است اما به طور قطع تعدادی نیز در 

همین شرایط وجود خواهند داشت.
ایرانی در ادامه اظهار کرد: با  مدیرعامل انجمن یوزپلنگ 
احتساب این یوزهای گزارش نشده، سخت است که عدد 
دقیقی برای جمعیت یوزها اعلام کنیم. می توان گفت که 
براساس سرشماری سال ۱۴۰۰، جمعیت فعلی یوزها کمتر 
از ۳۰ فرد است و طبق آخرین مقاله علمی منتشر شده این 
عدد کمتر از ۴۰ فرد اعلام شده است. در مناطقی مثل توران 
با داده های قبلی کاهش جمعیت نداشتیم اما در خراسان 
شمالی کاهش جمعیت یوزها گزارش شده است. چهار یا 
پنج سال پیش دو خانواده یوز شناسایی شدند اما از سال ۹۷ 
که یک نر ثبت کردیم و در تصادف تلف شد، یوز جدیدی 

ثبت نشد.
پورمیرزای اضافه کرد: در سال ۱۴۰۰ نیز یک یوز در تصویر 
برداری غرب میاندشت در خراسان شمالی دیده شد که قابل 
شناسایی نبود. در زیستگاه های جنوبی نیز کاهش مشاهده 
شده است. در استان خراسان جنوبی از سال ۹۳ هیچ یوز 
جدیدی شناسایی نشده است. اوضاع در کرمان نیز به همین 
شکل است. لاشه ای نیز که در این استان شناسایی و علت 
تلف شدن آن مرگ طبیعی تشخیص داده شد هم قبلا در 
نایبندان خراسان جنوبی بود. به طور کلی شواهد کاهش 

جمعیت یوز را تایید می کنند.
وی با اشاره به اقدامات لازم برای بهبود وضعیت شناسایی 
یوزها گفت: چون یوزها جابجا می شوند و برخی تصاویر 
توسط همیاران و اهالی محلی گرفته می شود نمی توان 
انتظار تصویر خوب و باکیفیت داشت. تعداد بالایی نیز از 
یوزها وجود ندارد.این مشاهدات هم اغلب مربوط به زیستگاه 
شمالی است و در جنوب تصویر یوز ناشناسی ثبت نشده 

است.
پورمیرزای که با »ایسنا« گفتگو می کرد، در پایان با اشاره به 
وضعیت توله یوز باقی مانده که در اسارت متولد شده گفت: 
دامپزشکی که برای این پروژه دعوت شده بهترین گزینه 
ممکن در این زمان اندک است. وی تجربه بالایی دارد و بر 
اساس آمار خودشان ۶۵۰ یوز با موفقیت ۹۹ درصد به دنیا 
آورده است. با این شرایط می توان به عددی که می گوید، 
اعتماد کرد. شکی نیست که اوضاع یوز بحرانی است و دولت 
و کارشناسان در کنار فعالان محیط زیست باید برای تغییر 
این اوضاع تلاش کنند. لازم است سازمان حفاظت محیط 
زیست هم بودجه خوبی در اختیار مناطق قرار دهد. بهبود 
ظرفیت ها در کنار تکثیر در اسارت به صورت شفاف می تواند 

راه چاره نجات یوز باشد.

الزام انجام »جراحی اجتماعی«؛

فاجعه بوروکراسی اداری فسادپذیر کشور!

فرمانده قرارگاه امین پلیس امنیت اقتصادی فراجا از کشف محموله های 
بزرگ ۸۳۰ تنی کالاهای اساسی و معیشت محور به همراه ۲۱۳ هزار 

دستگاه انواع لوازم خانگی و آشپزخانه احتکاری طی ۲۴ ساعت 
گذشته در کشور خبر داد.

سردار »غلامرضا رضائیان« در تشریح جزئیات این خبر گفت: در 
ادامه برنامه ها و طرح های تشدید مقابله با قاچاق، احتکار  و 
اخلال در تولید و توزیع کالاهای اساسی و معیشت محور مردم، 
کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی با اقدامات خاص پلیسی 

و رصد هوشمندانه محل نگهداری کالاهای اساسی، خودروهای 
کالاهای  محموله  و  کشور  مواصلاتی  محورهای  در  باری 

به  را شناسایی کرده و بلافاصله موضوع  احتکاری 
صورت ویژه در دستورکار عملیاتی این پلیس 

قرارگرفت.
وی افزود: کارآگاهان طی ۲۴ ساعت گذشته 
با اشراف و تسلط اطلاعاتی پس از تشکیل 
۸۵۶ گروه بازرسی از هزار و ۲۷۷ باب انبار 
و محل نگهداری و توزیع کالاهای اساسی 

بازدید و ۲۰ مرکز متخلف نگهداری و توزیع کالاهای اساسی و معیشت محور 
را شناسایی کردند.

فرمانده قرارگاه امین پلیس امنیت اقتصادی فراجا تصریح کرد: در 
بازدید و بازرسی از محل های مورد نظر مقدار ۸۳۰ تن کالای اساسی 
از قبیل انواع دارو، حبوبات، قند و شکر، گندم و آرد، برنج، ماکارونی، 
به همراه  دامی و کشاورزی  نهاده های  روغن خوراکی، رب گوجه، 
۲۱۳ هزار دستگاه لوازم خانگی و آشپزخانه انواع لوازم یدکی خودرو، 
شوینده و... که در انبارهای مختلف در سراسر کشور احتکار و دپو شده 

بودند، کشف شد.
اینکه  به  با اشاره  بر اساس اعلام سایت پلیس، رضائیان 
 ۹۵۳ مکشوفه  کالاهای  ارزش  اولیه  برآوردهای  در 
میلیارد ریال برآورد شده است، تصریح کرد: در این 
خصوص ۷۷ دستگاه خودرو توقیف و ۱۸۳ متهم 
پس از تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی 
به مراجع قضایی معرفی شدند. خودروها نیز 
روانه پارکینگ شده و ۲۰ انبار و مرکز متخلف 

نگهداری کالا هم پلمب شد.

»فرمانده قرارگاه امین پلیس امنیت اقتصادی فراجا« خبر داد:

کشف ۹۵۳ میلیارد ریالی محموله های کالای اساسی 
و لوازم خانگی قاچاق در کشور

سارا نصرتی
نویسنده و مترجم
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کشاورزی

صنعت

»دبیر انجمن واردکنندگان برنج« خبر داد:

قیمت گذاری دستوری و محدودیت واردات برنج برداشته شد

اجتماعی
گزارش

برنج-  واردکنندگان  انجمن  -دبیر  کشاورزی«  »مسیح 
در گفتگویی اظهار داشت: جلسه ای در قرارگاه تامین 
امنیت غذایی در وزارت جهاد کشاورزی برگزار و با حضور 
و  حمایت  سازمان  کشاورزی،  جهاد  وزارت  مسئولان 
انجمن وارد کنندگان درباره تنظیم بازار و تامین برنج 
مورد نیاز کشور تصمیم گیری شد. با توجه به تغییرات 
قیمت جهانی برنج و نرخ ارز و عدم افزایش قیمت 
مصوب برنج خارجی در بازار، امکان واردات این محصول 
توسط بخش خصوصی دشوار شده بود به طوری که 

منجر به کاهش واردات توسط  این بخش نیز شد.
دبیر انجمن واردکنندگان برنج ادامه داد: میانگین قیمت 
تمام شده برنج هندی در بنادر حدود 35 هزار تومان اما 
قیمت مصوب آن 30 هزار تومان بود به همین منظور 
واردکنندگان محصول خود را ترخیص نمی کردند اما 
با اتخاد تصمیمی در این جلسه بحث قیمت گذاری 

دستوری برنج برداشت شد. تعیین قیمت مصوب در 
شرایط فعلی بازار برنج امکان پذیر نیست زیرا قیمت 
های جهانی این محصول و همچنین نرخ ارز نوسان 

زیادی دارد. 
کشاورز اظهار داشت: در گذشته نیز تجربه عدم قیمت 

و   موفق  که  داشت  وجود  برنج  دستوری  گذاری 
پایین تر از قیمت های جهانی در بازار کشور بود؛ 
در این شرایط نیز در صورت عمل به  تعهدات یاد 
شده، بازار برنج به آرامش می رسد و کیفیت برنج 

های وارداتی ارتقا می یابد.
ادامه  برنج  واردکنندگان  انجمن  دبیر 

داد: برای تامین و جلوگیری از کمبود 
محصول  این  واردات  برنج،  گرانی  و 
سرعت می گیرد و بخش خصوصی 
را  بازار  نیاز  مورد  برنج  کسری  کل 

وارد می کند؛ همچنین مقرر شد شرکت بازرگانی دولتی 
تنها برای تامین ذخایر احتیاطی و استراتژیک اقدام به 

واردات کند.
بنا بر گزارش »تسنیم«؛ وی تصریح کرد: وزارت جهاد 
که  داد  قول همکاری  در جلسه  کشاورزی همچنین 
فصل  در  خارجی  برنج  واردات  زمانی  محدودیت 
برداشت برنج ایرانی امسال حذف شود تا سرعت 
واردات افزایش یابد تا بازار مانند سال گذشته 
با گرانی و کمبود برنج خارجی مواجه نباشد. 
انجمن وارد کنندگان برنج نیز قول 
داد که برنج خارجی با قیمت و 
کیفیت مناسب و بدون کسری 
وارد بازار شود تا از افزایش بی 
رویه قیمت برنج جلوگیری 

شود.

در حالی که قرعه کشی اولین دوره از مرحله فروش و 
تخصیص خودرو دوشنبه هفته جاری انجام و قرار بود، 
نتایج ۱۰ صبح روز سه شنبه -۱۰ خرداد- منتشر شود، با 
تاخیرهای پیش آمده که قریب به ۳۰ ساعت شد، بالاخره 
نتایج مشخص و بر روی سایت رسمی سامانه پکپارچه 

تخصیص خودرو بارگذاری شد.
در حالیکه از صبح روز سه شنبه ثبت نام کنندگان در 
اولین مرحله از فروش خودرو در قالب سامانه یکپارچه 
تخصیص منتظر اعلام نتایج بودند، بالاخره لحظاتی 
پیش، نتایج اعلام و اسامی برندگان بر روی سایت 
بارگزاری   sale.iranecar.com نشانی به  سامانه  این 
شد. ثبت کنندگان می توانند با وارد کردن کدرهگیری یا 
کدملی خود در کادر مشخص شده، از نتایج قرعه کشی 
مطلع شوند. آنطور که اطلاع رسانی شده است، برندگان 
این طرح پس از آماده سازی برنامه های فروش توسط 
شرکت های خودروسازی، می توانند به مدت سه روز 
کاری نسبت به پرداخت وجه خودرو مطابق قیمت های 

اعلامی اقدام کنند.

سایت  طریق  از  خودرو  وجه  پرداخت  نحوه  و  زمان 
اساس  این  بر  شد؛  خواهد  اطلاع رسانی  خودروساز 
برنده شدن خود اطلاع  از  آنکه  از  ثبت کنندگان پس 
پیدا کردند، بایستی دیگر موضوع را از جانب سایت های 
خودروساز پیگیری کنند. خودروسازان نحوه و زمان اخذ 
وجه خودرو را اعلام خواهند کرد و منتخبان می توانند 

اقدامات لازم اعم از واریز وجه و... انجام دهند.
صنعت،  وزارت  خودرو  صنایع  مدیرکل  اعلام،  طبق 
معدن و تجارت: در این دوره چهار میلیون و ۱۵۷ هزار 
و ۳۵۲ نفر متقاضی خرید خودرو ثبت نام کرده اند که از 
این تعداد سه میلیون و ۸۷۸ هزار و ۳۰۱ در طرح عادی 
و ۲۹۷ هزار و ۵۱ نفر نیز در طرح حمایت از خانواده و 
جوانی ثبت  تقاضا داشته اند. مجموع ظرفیت در نظر 
گرفته شده در خودروهای عرضه شده توسط خودروسازان 
در سامانه یکپارچه تخصیص خودرو برای این دوره 
قالب ۱۱۵ طرح  در  که  بود  و ۹۱۱ دستگاه  ۱۷۶ هزار 
فروش متنوع شامل فروش فوری، فروش فوق العاده، 
طرح جوانی جمعیت، فروش های کمتر از یک سال و 

مشارکت در تولید ارائه شد.  
شایان ذکر است، پس از یک هفته از اتمام مهلت ثبت نام 
در طرح یکپارچه تخصیص خودرو، دوشنبه هفته جاری 
)۹ خرداد ماه( قرعه کشی طرح ها برگزار شد. طبق قول 
وزارت صنعت، معدن و تجارت قرار بود اسامی منتخبان 
ساعت ۹ صبح روز بر روی سایت سامانه منتشر شود؛ 
اما نهادهای نظارتی همچون وزارت صمت برای احراز 
هویت مشتریان به ویژه در طرح جوانی جمعیت، به زمان 
بیشتری نیاز داشتند سه شنبه، ضمن عذرخواهی اعلام 

کردند که اعلام اسمی منتخبان با تاخیر خواهد بود.
یادآوری می شود، سه شنبه هفته گذشته )۲۷ اردیبهشت 
یکپارچه  سامانه  قالب  در  خودرو  فروش  اولین  ماه( 
تخصیص خودرو با عرضه محصولات شش خودروساز 
)تا ۹ صبح  به مدت یک هفته  و خصوصی  دولتی 
سه شنبه ۳ خردادماه( اجرایی کرد. پس از پایان مهلت 
ثبت نام و مشارکت در اولین طرح فروش یکپارچه خودرو 
در قالب سامانه فروش، قرعه کشی این مرحله از فروش 

خودروها دوشنبه )۹ خردادماه( انجام شد. 

پس از تاخیر حدوداً 30 ساعته؛
نتایج اولین فروش یکپارچه خودرو مشخص شد

خ�ب

بررسی آمار مربوط به وضعیت نیروی کار در سال ۱۴۰۰ که از سوی مرکز 
آمار ایران ارائه شده نشان می دهد که ۹۵۷ هزار و ۲۷۱ نفر از جمعیت 
فارغ التحصیلان کشور، بیکار هستند؛ یعنی در سال گذشته، ۱۳.۶ درصد از 
کل جمعیت فعال فارغ التحصیل آموزش عالی، بیکار بوده اند که نسبت به 
سال ۹۹، ۰.۶ درصد کاهش را نشان می دهد. همچنین ۴۷۶ هزار و ۶۵۸ نفر 
از این جمعیت را مردان و ۴۸۰ هزار و ۶۱۳ نفر را زنان به خود اختصاص 
می دهند؛ از نظر درصدی نیز نرخ بیکاری فارغ التحصیلان گروه مردان ۹.۷ 

درصد و گروه زنان ۲۲.۸ درصد است.
نرخ بیکاری فارغ التحصیلان در گروه مردان در سال ۱۴۰۰ نسبت به سال 
ثابت است.  زنان،  در گروه  و  را نشان می دهد  ۹۹، ۰.۷ درصد کاهش 
همچنین در حال حاضر ۲ میلیون و ۳۷۴ هزار و ۹۵۳ نفر بیکار در 
کشور داریم که بررسی سهم »جمعیت بیکار تحصیل کرده از مجموع 
جمعیت بیکار کشور« حاکی از آن است که ۴۰.۳ درصد بیکاران کشور، 
در گروه فارغ التحصیلان آموزش عالی قرار دارند که این سهم در سال 
۹۹، معادل ۳۸.۹ درصد بود. البته سهم »جمعیت شاغل فارغ التحصیل 
از کل شاغلان« با رشد مواجه بوده به طوری که این سهم ۰.۸ درصد 

افزایش داشته است.

با بررسی آمار مربوط به وضعیت نیروی کار؛

نرخ بیکاری فارغ التحصیلان به 
۳/ 40درصد رسید

معاونت مسکن و ساختمان از آغاز ثبت نام متقاضیان دریافت وام ودیعه 
مسکن از ۱۲ خرداد در سامانه جامع طرح های حمایتی مسکن وزارت راه و 
شهرسازی خبر داد. معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی در 
اطلاعیه ای از آغاز ثبت نام متقاضیان تسهیلات کمک ودیعه مسکن از روز 
پنج شنبه ۱۲ خردادماه از طریق ثبت درخواست در سامانه طرح های حمایتی 
مسکن خبر داد. بر اساس اعلام معاونت مسکن و ساختمان، پیرو تصمیم 
دولت برای پرداخت تسهیلات کمک ودیعه اجاره مسکن در سال ۱۴۰۱ به 
مستأجران، ثبت نام برای دریافت تسهیلات مذکور از ساعت ۱۰ صبح روز 
http:// پنجشنبه ۱۲ خردادماه از طریق سامانه وزارت راه و شهرسازی به نشانی

saman.mrud.ir آغاز می شود.
به موجب مصوبه شورای پول و اعتبار و از محل تسهیلات ماده ۴ قانون 
جهش تولید مسکن به منظور حمایت از مستأجران در سال جاری تا سقف ۴۰ 
هزار میلیارد تومان تسهیلات کمک ودیعه مسکن از طریق معرفی وزارت راه 
و شهرسازی توسط بانک های عامل پرداخت می شود. سقف تسهیلات کمک 
ودیعه مسکن در تهران، مراکز استان ها و سایر نقاط شهری به ترتیب ۱۰۰، ۷۰ 
و ۴۰ میلیون تومان مصوبه و به شبکه بانکی کشور ابلاغ شده است. نرخ 
سود تسهیلات ودیعه مسکن ۱۸ درصد و طول دوره بازپرداخت ۵ ساله است.

با اعلام »معاونت مسکن و ساختمان«؛

ثبت نام وام ودیعه مسکن 
از ۱۲ خرداد آغاز می شود

»دنیای هوادار« از هزینه وام مسکن 
گزارش می دهد؛

وام مسکن چند؟
هزینه وام مسکن که مدتی است روند افزایشی به خود 
گرفته طی ۱۰ روز گذشته صعودی نبوده و تقریبا ثابت 

مانده است.
بررسی  ایسنا،  از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
آخرین وضعیت قیمت اوراق مسکن نشان می دهد که 
هر برگ اوراق تسهیلات مسکن در فروردین و اردیبهشت 
و خرداد سال گذشته به ترتیب ۱۲۹ هزار و ۴۰۰، ۱۲۹ هزار 
و ۵۰۰ و ۱۳۱ هزار و ۵۰۰  تومان قیمت دارند. هر برگ 
و  مرداد  تیر،  در  بانک مسکن  تسهیلات مسکن  اوراق 
شهریور ماه سال گذشته با قیمت ۱۲۸ هزار و ۵۰۰، ۱۲۹ 
هزار و ۸۰۰ و ۱۲۹ هزار و ۱۰۰  تومان داد و ستد می شود. 
همچنین این اوراق در ماه مهر سال گذشته ۱۲۹ هزار و 
۴۰۰، در آبان ماه ۱۲۹ هزار و ۲۰۰ و در آذرماه نیز ۱۲۸ هزار 
و ۵۰۰ تومان قیمت دارند. اوراق تسهیلات مسکن در دی  
و بهمن سال گذشته نیز با قیمت های ۱۲۹ هزار و ۸۰۰ و 
۱۲۹ هزار و ۲۰۰   تومان معامله می شود. این گزارش نیز 

بر اساس قیمت بهمن ماه نوشته شده است.

قیمت اوراق برای مجردها و متأهل های تهرانی
بر این اساس، مجردهای ساکن تهران می توانند تا ۲۸۰ 
که شامل ۲۰۰  کنند  دریافت  تسهیلات  تومان  میلیون 
میلیون   ۸۰ و  مسکن  خرید  تسهیلات  تومان  میلیون 
تومان وام جعاله می شود؛ لذا برای دریافت ۲۰۰ میلیون 
مسکن  تسهیلات  برگه   ۴۰۰ باید  تسهیلات  تومان 
خریداری کنند که هزینه این تعداد اوراق با تسه ۱۲۹ 
هزار و ۲۰۰تومانی، ۵۱ میلیون و ۶۸۰هزار تومان می شود. 
همچنین با در نظر گرفتن ۸۰ میلیون تومان وام جعاله 
که برای آن باید ۱۶۰ ورق به مبلغ ۲۰ میلیون و ۶۷۲  هزار 
تومان خریداری کنند، مجموع هزینه خرید اوراق به ۷۲ 

میلیون و ۳۵۲هزار تومان می رسد.
زوج های تهرانی نیز بر همین اساس می توانند تا سقف 
۴۸۰ میلیون تومان شامل ۲۰۰ میلیون تومان تسهیلات 
خرید مسکن برای هر نفر و ۸۰ میلیون تومان وام جعاله 
دریافت کنند؛ بنابراین زوجین باید ۸۰۰ برگه تسهیلات 
و  میلیون   ۱۰۳ آن  هزینه  که  کنند  خریداری  مسکن 
۳۶۰هزار تومان می شود که همراه با هزینه ۲۰ میلیون 
و ۶۷۲ هزار تومانی وام جعاله که برای آن باید ۱۶۰ ورق 
تسهیلات مسکن خریداری کنند، در مجموع باید ۱۲۴ 

میلیون و ۳۲ هزار تومان پرداخت کنند.

قیمت اوراق در سایر استان ها
با  شهرهای  و  استان  مراکز  برای  تسهیلات  این  سقف 
به ۱۶۰ و  برای مجردها  نفر  از ۲۰۰ هزار  جمعیت بیش 
برای زوجین به ۳۲۰ میلیون تومان رسیده است که با 
توجه به اینکه مجردها باید ۳۲۰ و متاهل های ساکن این 
شهرها نیز باید ۶۴۰ برگه تسهیلات مسکن خریداری کنند، 
مجردها باید ۴۱ میلیون و ۳۴۴ هزار تومان و متاهل ها 
نیز باید ۸۲ میلیون و ۶۸۸ هزار تومان پرداخت کنند. 
و  به ۱۲۰  مناطق شهری  برای مجردهای سایر  وام  این 
برای زوجین این مناطق نیز به ۲۴۰ میلیون تومان رسیده 
است؛ بنابراین مجردها باید با پرداخت ۱۵ میلیون و ۵۰۴ 
و متاهل ها نیز با پرداخت ۳۱ میلیون و ۸ هزار تومان برای 

خرید اوراق نسبت به اخذ این وام اقدام کنند.

امام خمینی)ره(: »اشرافیت مسئولین 
مانع فهم رنج های مستضعفین«

۱۴خــرداد، سالروز رحلت امام خمینی)ره( تسلیت باد
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در نشست ستاد ساماندهی امور جوانان مطرح شد؛

لزوم احیای بازی  ها و جشنواره  غذاهای محلی 

؟ از »فردیس« چه  خ�ب

البرز

آیت  الله »حسینی  همدانی« مطرح کرد:
لزوم میزبانی زندان  های استان از زندانیان البرزی

با 36 فقره سرقت!

باند سارقان منزل در البرز دستگیر شد

نماینده ولی فقیه در استان البرز و امام جمعه کرج 
از  البرز گفت: برخی  با اشاره به وجود چهار زندان در 
مشکلات بزه در استان متوجه وجود این زندان ها است.
به گزارش »دنیای هوادار«، آیت الله سیدمحمد مهدی 
حسینی همدانی روز چهارشنبه در دیدار با رییس سازمان 
همراه  به  کشور  تربیتی  و  تامینی  زندان ها،اقدامات 
جمعی از مسوولان قضایی و انتظامی البرز افزود: براین 
اساس شاهد وجود برخی شهرک ها در اطراف این زندان 
ها هستیم که به دلیل سکونت خانواده های زندانیان در 
این شهرک ها، بستر بزه در این مناطق فراهم  شده است.
وی ادامه داد: این امر علاوه بر فقر مالی، مشکلاتی 

همچون فقر فرهنگی را نیز به همراه دارد.
امام جمعه کرج با بیان اینکه برخی از زندانیانِ زندان های 
البرز مربوط به استان نیستند، بر لزوم انتقال زندانیان 
به زندان های خارج از استان تاکید کرد و گفت: باید 
به نحوی عمل شود که زندان های استان فقط میزبان 

زندانیان البرز باشد.
نماینده ولی فقیه در استان البرز با اشاره به کثرت زندانیان 
در زندان ها، افزود: هرچقدر تعداد زندانیان کمتر باشد، 

کار فرهنگی قابل  برنامه ریزی و اجرایی تر خواهد بود.
آیت الله حسینی همدانی در بخش دیگری از سخنانش 
به برخی مباحث کلان اشاره کرد و  بیان داشت: جزا برای 
انجام جرم ها باید به نحوی باشد که جنبه بازدارندگی 

داشته باشد در غیر این صورت زندان ها پر خواهد شد.
وی با تاکید بر اینکه هدف از زندان و جریمه بازدارندگی 
است، گفت: باید برای جرم یک جزای بازدارنده در نظر 

گرفته شود تا جمعیت زندان ها کم شود.
نماینده ولی فقیه در استان البرز همچنین برلزوم برنامه 
زندانیان  خانواده های  برای  تربیتی  و  فرهنگی  ریزی 

تاکید کرد.
آیت الله حسینی همدانی در ادامه با بیان اینکه محول 
باعث  قضا  دستگاه  به  زندانیان  خانواده های  کردن 
سنگین تر شدن وظایف عظیم این دستگاه خواهد شد، 
گفت: سازمان زندان ها می تواند با سازمان ها و نهادهای 
فرهنگی و اسلامی برای تصدی گری کارهای فرهنگی 

خانواده های زندانیان تفاهم نامه امضا کند.
وی با تاکید بر اینکه انجام کار فرهنگی برای زندانیان 
یک امر کاملا تخصصی است، یادآور شد: باید کسانی 
بر  تسلط  بر  علاوه  که  شوند  انتخاب  مهم  این  برای 
موضوعات عقیدتی، آموزش های لازم برای کار در زندان 

دیده باشند.
آیت الله حسینی همدانی گفت: می توان با استفاده از 
ظرفیت های استان برای زندانیان اشتغال آفرینی کرد تا 

در طی دوران ندامت، درآمدی نیز کسب کنند.
رئیس سازمان زندان ها، اقدامات تامینی و تربیتی کشور 
در این دیدار به ارایه گزارش عملکرد و تشریح برنامه های 

پیش رو پرداخت.

باند  اعضای  از دستگیری  البرز  آگاهی  پلیس  رئیس 
سرقت از منزل و مغازه با اعتراف به ۳۶ فقره سرقت در 

این استان خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، سرهنگ »محمد نادربیگی« 
روز گذشته با اعلام این خبر اظهار داشت: در پی وقوع 
احساس  ایجاد  و  مغازه  و  منزل  فقره سرقت  چندین 
ناامنی در بین شهروندان، رسیدگی به موضوع در دستور 
کار مأموران پایگاه یکم پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
وی افزود: با بررسی صحنه های سرقت و انجام تحقیقات 
مشخص شد در تعدادی از سرقت های انجام شده، سه 
نفر با استفاده از یک دستگاه خودرو پژو ۲۰۶ و با مخدوش 
کردن پلاک خودرو اقدام به سرقت از منازل و مغازه ها 
نموده اند که موضوع توقیف خودرو مورد نظر به تمامی 

واحدهای گشت کلانتری های استان ابلاغ شد.
وی خاطرنشان کرد: واحد گشت کلانتری ۳۸ بنفشه 
در حین گشت زنی به یک دستگاه خودرو ۲۰۶ و سه 
سرنشین مشکوک که راننده خودرو به محض روئیت 
پلیس اقدام به فرار نمود که پس از مدتی تعقیب و 

گریز سرنشینان خودرو با به جا گذاشتن اتومبیل خود 
موفق به فرار شدند.

رئیس پلیس آگاهی البرز بیان کرد: با توجه به خودرو 
توقیف شده مالک آن احضار که اعلام نمود اتومبیل را 
بصورت قولنامه ای به شخصی فروخته که خریدار جهت 

فک و تعویض پلاک اقدام ننموده است.
نادربیگی گفت: با بررسی هویت خریدار مشخص شد وی 
دارای سوابق متعدد کیفری بوده و آدرس های ثبت شده 

در قولنامه فروش خودرو نیز غیرواقعی است.
وی افزود: مأموان پلیس آگاهی با انجام تحقیقات 
فنی و پلیسی موفق به شناسایی متهم موردنظر و 
همدست وی شدند که پس از کسب دستور قضائی 
و در یک عملیات همزمان و غافلگیرانه هر ۲ نفر را 

دستگیر نمودند.
وی اظهار داشت: متهمان ابتدا منکر هرگونه ارتکاب 
عمل مجرمانه شده ولی در مواجهه با ادله پلیس چاره ای 
جز اعتراف ندیده و به ۳۶ فقره سرقت اعتراف که پس از 

معرفی به مراجع قضائی روانه زندان شدند.

»عبداللهی« تأکید کرد: بهره  برداری از ظرفیت  های دانشگاهی برای توسعه استان؛

در نشست شورای راهبردی توسعه مدیریت البرز 
چه گذشت؟

»دادستان فردیس« خبر داد:

آزادسازی 30 هکتار از اراضی کشاورزی 

استاندار البرز با تاکید بر اینکه باید از ظرفیت های قابل توجه 
دانشگاهی و تحقیقاتی استفاده کرد، گفت: ظرفیت های 
دانشگاهی و علمی این استان برای اهداف توسعه ای این 

استان باید مورد بهره برداری قرار گیرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، مجتبی عبداللهی روز گذشته در 
نشست شورای راهبردی توسعه مدیریت استان البرز افزود: 
ارتقای نرخ بهره وری استان نیز از این طریق تسهیل و تسریع 
می شود، بنابراین باید از ظرفیت ارزشمند نیروی انسانی 

متخصص بهره برد.
وی ادامه داد: براین اساس باید با ایجاد فهم و درک مشترک 
بین مدیران و برنامه ریزان استان  البرز که بواسطه آموزش 

حاصل می شود به ارتقا نرخ بهره وری استان کمک کنیم.
استاندار البرز گفت: توسعه گلخانه ها در استان با هدف 

بهره وری بوده و طرح ویژه را با اهتمام و جدیت 
دنبال می کنیم.

عبداللهی با بیان اینکه ارتقا بهره وری در بیانات 
مقام معظم رهبری همواره مورد تاکید بوده و این 

نیز  ایشان  امسال  رها امر در سخنرانی  با
تکرار شد، افزود: بر این اساس 

رییس جمهور نیز با توجه 
به اهمیت این امر با تدوین 

برنامه هایی تخصصی در راستای نیل به اهداف و ترسیم 
افقی مشخص وارد عمل شده است.

وی ادامه داد: باید در نظر داشته باشیم که مدیران اجرایی 
در سطوح مختلف به افراد نخبه و ایده پرداز در کنار خود 

نیاز دارند.
رئیس سازمان ملی بهره وری ایران نیز دراین نشست گفت: 
رشد اقتصادی هشت درصدی برای کشور در نظر گرفته شده 
که در اهداف تعیین شده ۳.۵ درصد به بهره وری منوط است.
میرسامان پیشوایی با بیان اینکه البرز در حوزه کشاورزی 
اهداف و برنامه های خوبی تدوین کرده، افزود: البرز رتبه 
سوم کشور در نرخ بهره وری دارد ولی با توجه به ظرفیت 

های این استان انتظار بیشتری وجود دارد.
وی ادامه داد: امسال با توجه به تاکیدات رهبر معظم انقلاب 

باید گام های بلندی در حوزه بهره وری برداشت.
پیشوایی گفت: رشد اقتصادی هشت درصدی برای 
کشور در نظر گرفته شده که در اهداف تعیین شده 

۳.۵ درصد به بهره وری منوط است.
های  استان  تفکیک  به  افزود:  وی 
هدف  اقتصادی  رشد  کشور 
جزییات  و  تعیین شده 

آن دنبال می شود.

استان  فردیس  شهرستان  انقلاب  و  عمومی  دادستان 
البرز گفت: با تخریب تعدادی بنای غیرمجاز، ۳۰ هکتار 

اراضی کشاورزی در این شهرستان آزادسازی شد.
از روابط  به گزارش »دنیای هوادار« به نقل 

استان  دادگستری  کل  اداره  عمومی 
در  افزود:   ناصرخاکی«  »حسین  البرز، 
بیت  از  صیانت  قرارگاه  مصوبات  اجرای 
غیرمجاز  تغییرکاربری  با  مقابله  و  المال 
این عملیات  اراضی کشاورزی استان، در 
که در »باغ انگوری« روستای فرخ آباد با 
حضور نماینده دادستان، رییس و عوامل 
با  و  انتظامی  عوامل  کشاورزی،  جهاد 

و دستگاه های خدمات  همکاری شهرداری 
تغییرکاربری  از  شد،  انجام  رسان 

حدود ۳۰ هکتار از اراضی 

تومان  میلیارد  هزار  یک  از  بیش  ارزش  به  کشاورزی 
جلوگیری به عمل آمد.

را ۳۰  قانون شده  اعمال  تعداد قطعات  وی 
مورد   ۹۰ داد:  ادامه  و  کرد  عنوان  مورد 
دیوارکشی غیرمجاز، چهار مورد بنای 
دپوی  مورد   ۲۰ و  احداث  حال  در 
مصالح از جمله مواردی بود که قلع 

و قمع و اعاده به وضع سابق شد.
وی اظهار داشت: بر اساس قانون حفظ 
کاربری اراضی زراعی و باغی هرگونه ساخت 
و ساز در خارج از محدوده قانونی شهرها و 
روستاها بدون اخذ مجوز از کمیسیون تبصره 
یک ماده یک قانون مذکور ممنوع می باشد 
برخورد  قانون  برابر  با متخلفان  و 

خواهد شد.

فرماندار فردیس استان البرز از دستگاه های اجرایی و فرهنگی 
خواست نسبت به احیای بازی ها و جشنواره غذاهای محلی 

در این شهرستان اقدام کنند.
روز گذشته  »دنیای هوادار«، »خداداد کاشفی«  گزارش  به 
در نشست ستاد ساماندهی امور جوانان و شورای ورزش و 
ورزش همگانی که در سالن اجتماعات فرمانداری فردیس 
برگزار شد، با اشاره به بیانیه گام دوم انقلاب و تاکیدات رهبر 
معظم انقلاب در مورد نشاط و امیدآفرینی افزود: با کمک 
گروه های مردمی می توان شورآفرینی و نشاط اجتماعی در 

سطح جامعه ایجاد کرد.
فرماندار فردیس گفت: فردیس دارای ظرفیت های خوبی است 
و باید با هم افزایی و همیت بین دستگاه ها جشنواره های 

ورزشی و پیاده روی خانوادگی در این شهرستان برگزار شود.
وی با بیان اینکه شادی مثبت و نشاط فردی و اجتماعی 

برای سلامت روان آدمی ضرورت دارد، افزود: برگزاری جشنواره  
غذاها و بازی های محلی نقش مهمی در شور و نشاط آفرینی 

جامعه دارد.
رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان فردیس نیز در این 
نشست گفت: سالن چند منظور ورزشی فردیس که در اختیار 
ستاد کرونا قرار گرفته بود تا چند روز آینده تحویل اداره ورزش 
و جوانان فردیس می شود تا هیات های ورزشی بتوانند از 

این سالن استفاده کنند.
سعید کولیوند افزود: ۳۹ هیات ورزشی در شهرستان فردیس 
فعال هستند که از این تعداد ۱۰ هیات ورزشی می توانند از 

این سالن چند منظوره ورزشی استفاده کنند.
وی اظهار داشت: این شهرستان کمترین سرانه ورزشی در 
استان دارد این سالن طبقاتی می تواند کمک بزرگی در 

پیشبرد اهداف ورزشی شهرستان داشته باشد.

عه امام  �ب

انتظامی

استانداری

قوۀ قضائیه

فرماندار کرج برای ساماندهی خانوارهای حصارک ملهت تعیین کرد: 2 هفته!
»غفور قاسم پور« -معاون استاندار البرز و فرماندار ویژه کرج- از شهرداری کرج و فروشگاه زنجیره ای رفاه خواست در مدت 
زمان ۲ هفته نسبت به ساماندهی ساکنان ۷۲ واحد مسکونی آسیب دیده از گودبرداری حصارک کرج اقدام کنند. وی با 
اعلام اخطار نهایی  برای تخلیه واحدهای مجتمع مجاور گود حصارک کرج و با روشن کردن چراغ روز شمار تعیین تکلیف 

این ملک افزود: شهرداری کرج و فروشگاه زنجیره ای رفاه ظرف ۲ هفته فرصت دارند تا مسکن جدید را پیش بینی کنند.
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نگاهی به فیلم »کوچۀ کابوس« ساختۀ »گیرمو دل  تورو«؛

کابوس  ها و حسرت  ها...
فضاسازیِ  یک  همیشه 
گیرمو  آثار  در  آن جهانی 
دل تورو دیده می شود. جهان 
جهان  پریان،  جهان  تخیل، 
ارواح. این جهان با نام دل تورو پیوند خورده است و مخاطب 
خاص خود را دارد و تمامی فیلم های او در دل خود از 
جنگ می گویند. محبوبیت طالع بینی و احضار روح با شروع 
جنگ جهانی شدت گرفت زیرا در دوران جنگ، بی ثباتی 
باعث شد هرچه سبب شود مردم حس کنند مهار زندگی 
را در دست گرفته اند از منظر روانی برایشان آرامش بخش 
باشد پس جهانی که گیرمو دل تورو می سازد نمود چنین 
تاریخی از زندگی انسان است و هر اثر به شکلی متفاوت 
با آن روبه رو می شود. در فیلم »هزارتوی پن« جهان پریان 
با مفهوم ایثار پیوند می خورد و دختربچه که بطور معمول 
قهرمان فیلم جنگی نیست، با انتخاب مرگ خود بجای 
برادر، قهرمان می شود. در هزارتوی پن ترکیب دو فضای 
غیرمعمول با یکدیگر اثر را چنان به بلوغ می رساند که فیلم با 
تمام الِمان های کودکانه اش از آثار کودکانه فرسنگ ها فاصله 
می گیرد و نیاز به درک مخاطب بالغ برای فهمیده شدن دارد. 
همینطور در فیلم »ستون فقرات شیطان« از خلال جهان 
ارواح به بحث خیانت می رسد. در این فیلم بمبی که دشمن 
انداخت منفجر نشد و زیانی به بار نیاورد امّا شخص خائن 

جمعیتی را آواره کرد.
تازه ترین فیلم او »کوچۀ کابوس« در همان سبک و سیاق 
آثار فیلم ساز ساخته شده لیک جهان ارواح و تخیلات در 
داستان آن نفی شده است. آنچه پیش از این در هر اثر 
و بلای  به خرافات  تبدیل  حقیقی خوانده می شد حالا 
آدمی شده است. در قاب های کوچۀ کابوس آن فضای 
آن جهانی، موجود و قابل  دیدن هست، امّا فیلم نه به 
تخیل وارد می شود و نه به فانتزی. خشونت اغراق آمیز 
گاهی  می شد،  دیده  پیشین  فیلم های  همان  در  که 
سرک می کشد. خُردشدن صورت ها و لِه شدن بینی ها و 
شکستن استخوان ها. همان چیزی که در »قلعه ای به رنگ 
خون« زیادی بودنش فانتزی تینیجری را با کمی عنصر 
وحشت به بار آورد )نشان دادن ارواح(. در کوچۀ کابوس با 
فاصله گیری از جهان تخیل و )تأکید بر دروغ بودن چنین 
جهانی( به فضایی رئال تر رسیده است و در راستای تقابل 
میان خیر و شر مانند آثار کلاسیک امّا به شکلی امروزی 
ظاهر شده، ولی آن ذات درونی معنای خیر و شر را درون 

خود ندارد.
منسجم،  نمایشی  ساختمان  یک  چون  کابوس  کوچۀ 
بلوک بندی و چون یک متن نوشتاری، پاراگراف بندی شده 
است. یک مفهوم ساده مانند »آنچه از آن می گریزی در 
نهایت به سرت می آید« و یا چون »دیگری را قضاوت نکن 
که به کار او دچار می شوی« را در این پاراگراف بندی، بست 

دست به نقد

فرهنگی
کارگردان »جیمز باند« متهم شد!

کری فوکوناگا از سوی چند زن به تعرض و سوءاستفاده جنسی از بازیگران و عوامل فیلم هایی که می ساخت، متهم شد. 
منابعی که در شش سال گذشته با فوکوناگا کار کرده اند، روز گذشته در مقاله ای که در مجله رولینگ استون منتشر شد، ادعا 
کردند این فیلمساز ۴۴ ساله بارها از حد و مرزهای کار حرفه ای عبور کرده است. به استناد این مقاله، فوکوناگا از فیلم هایش 

به عنوان فرصتی برای برقراری رابطه جنسی با زنان جوانی که جزء تیم بازیگری یا عوامل فیلم بودند، استفاده می کرد.

و گسترش داده است. اینجا چه چیز گفتن مهم نیست امّا 
چگونه گفتن اهمیت می یابد، پس چگونه گفتنِ محتوای 
تکراری و کلیشه ای می تواند آن را از کلیشه بودگی نجات 
دهد. بنظر می رسد دل تورو بشدت درگیر مسائل اخلاقی 
است و آثار او به هرشکلی در مسیر نصیحت کردن قدم 
باشد  پریان  جهان  در  فیلم  حال وهوای  چه  می گذارند. 
چه در جهان واقعی، در راستای رساندن پیام اخلاقی در 
یک مسیر می مانند. تأثیر اتفاق در زندگی یک شخص در 
بازکردن و ملموس ساختن شخصیت نمود پیدا می کند و 
هرچه ما از گذشته و حال شخصیت اصلی »استن« بیشتر 
اطلاعات داشته باشیم آنچه در عاقبت به سرش می آید 
تأثیرگذاری بیشتری دارد و به تکامل در رساندن معنای 
نصیحتگونه می انجامد. ولی اتفاقی که با این بست و 
گسترش شخصیت پردازی رخ می دهد، مانند آنچه که در 

هزارتوی پن یا ستون فقرات شیطان بود، نیست.
فضاسازی مانند واژه عمل می کند. فضا و لوکیشن حامل 
بسیاری چیزهای دیگر می شوند. یک کارگردان فضاساز 
مانند گیرمو دل تورو حتی اگر داستان در جهان تخیل 
و پریان نباشد از طریق لوکیشن فیلم را دارای شمایل 
آن جهان می کند. در کوچۀ کابوس فضای سیرک، گوی 
پیشگویی، خانۀ وحشت، آن مرد عجیب الخلقۀ چمباتمه 
زده و آن زن افسونگر در مطبی غریب که صداها را با 
دستگاهی عجیب می دزدد؛ جملگی تو را به جهانی تخیلی 
وارد می کنند. پس دل تورو تفاوتی در سبک ایجاد نکرده، 
بلکه آن را در لوکیشن با حالتی چون -پیدایی و پنهانی- 
را  استن  می کند.  شخصیت پردازی  لوکیشن  داده.  قرار 
با فضایی که در آن قرار دارد و با جایی که در آن قرار 
دارد به بیننده می شناساند. آنجا که استن به سیرک وارد 
می شود و تا انتها، تنها کارگری می کند. در همان فصل 
اول نشان می دهد که استن تنها ادَای شخص باکلاس را 
یدک می کشد و درنهایت یک بیمار است که درگیر ضربات 

روحی ناشی از دوران کودکی است.
بنظر می رسد گیرمو دل تورو در آثارش بدنبال نشان دادن 
را تنها در  یک فضای سوررئالیستی هم هست که آن 
از  فیلم  ولی  می کند،  تصویر  کابوس  کوچۀ  لوکیشن 
منظر داستانی به این فضا وارد نمی شود و ضعف ها از 
همینجا ناشی می شوند. هنگامی که فضای واقعی فیلم 
یک  نتیجه  شد،  ادغام  سوررئال  جهان  با  پن  هزارتوی 
فضای ناشناختۀ عمیق بود که با ایجاد تکانۀ احساسی 
مناسب در بیننده فضای جنگ را زشت و تقابل میان 
خیر و شر را با ایثار پیوند داد لیک کوچۀ کابوس با تمام 
تلاشی که می کند مخاطب را تنها درگیر دلسوزی برای 
استن کرده و او را وادار به داشتن اندیشۀ قوی درخصوص 
مفهوم خیر و شر نمی کند. ما کوچۀ کابوس را با تمام 
زحمتی که می کشد با یک دلسوزی که آن هم بیشتر 

بدلیل کلوزآپِ چهرۀ متأثر کنندۀ »بردلی کوپر« است که 
میان اشک هایش می خندد، به پایان می رسانیم. نه چیزی 
بیشتر از آن. شاید دلیل این است که ما بیش از حدِ لزوم 
با استن همذات پنداری کرده ایم و با توجه به این موضوع 
که او شخصیت شروری است، باز هم بدنبال رستگاری او 

در انتهای اثر هستیم.
چیزی که تابه حال در آثار دل تورو دیده نشده بود. شخصِ 
بد، بد بود و شخصِ خوب، خوب. ما هم با خوب ها همراه 
می شدیم و بد باید به ذلت می رسید. حالا استن به ذلت 
رسیده امّا مخاطب برای او دل می سوزاند و آه می کشد و 
تمام! دیگر پس از پایانی  اتفاق نمی افتد. امّا این احساس 

رقیقۀ نابجا در مخاطب از کجا ناشی می شود؟
پاراگراف اول:)کار در سیرک( در بخش معرفی، شخصیت 
بعد  و  ناشناس  فرد  یک  جنازه  به همراه  )استن(  اصلی 
سوختن او نمایش داده می شود. پس با یک شخصیت 
اصلی مرموز طرف هستیم. آنچه در پاراگراف اول جلب 
عجیب الخلقه  حضور  می شود  پررنگ  و  می کند  توجه 
هرچه  از  پست تر  پست،  موجودی  گیرمودل تورو  است. 
شمایل  در  را  است  موجود  کابوس  کوچۀ  جهان  در 
یک  الخلقه  عجیب  این  می دهد.  نشان  عجیب الخلقه 
انسان است که از شدت ذلت به هیولا بودن تن داده. در 
آثار پیشین هیولاهای گیرمو دل تورو واقعاً هیولا بودند 
ولی هیولاهایی که از انسان های فیلم انسانیت بیشتری 
داشتند. پس فیلم به جهان تخیل وارد می شد، امّا اینجا 
جهان واقعی شکل گرفته که یک انسان در آن نقش هیولا 
را برعهده گرفته تا گذران زندگی کند. فهم و درک هیولا و 
هیولاسازی کردن متفاوت شده است. در جهان واقعیت 
به انسانیت پرداخته شده و انسان هیولاگونه )از منظر 
سرشت هیولایی( شخصیت اصلی فیلم شده است. در 
کارهای پیشین شخصیت اصلی همیشه شخصیت خوبی 
بود که هیولاهای انسانی در اطرافش بودند امّا استن از 
همان ابتدا یک انسان درگیر طمع و زنباره است که در آخر 
بد بودن خود را می پذیرد و در انتهای فیلم نه قهرمانی از 
او ساخته می شود و نه ضد قهرمان بلکه استن تبدیل به 

بازنده می شود.
استن  جاه طلبی های  و  پیشگویی  فصل  دوم:  پاراگراف 

می افتد  اتفاق  فصل  این  در  آنچه  می دهد.  پوشش  را 
اول  پاراگرف  در  که  است  عجیب الخلقه  فراموش شدن 
تأکید زیادی بر حضور او در فیلم شده بود. حال تمام 
آنچه باید در رساندن معنا اتفاق افتد به این بستگی دارد 
که عجیب الخلقه در این فصل از ذهن مخاطب خارج شود 
تا در وقت مناسب برای ایجاد تکانه احساسی یا همان 

شوک دوباره حاضر شود.
کوچۀ  پایانی  سکانس  در  سوم)پایان بندی(:  پاراگراف 
می شود.  جدا  شخصیتی  بند  از  روایی  بندِ  کابوس، 
بیننده  درون  احساسی  تکانۀ  بر شدت  جداشدگی  این 
می افزاید. در بند روایی، چینش داستانی به جایی می رسد 
که استن جزای عمل بدش را در اتفاقات داستانی می بیند 
امّا ادامه ای دارد برای به انسجام رسیدن بند شخصیت. 
که  می شود  وارد  آنجا  احساسی  تکانه  بر  محکم  ضربۀ 
استن با تمام آنچه انجام داد تا شبیه به پدر نشود امّا 
نه تنها به او شبیه شد بلکه به پست ترین موجود در جهان 
فیلم بدل شد: عجیب الخلقه. فراموش نکنیم جهان فیلم 
متعلق به کارگردان است و یک اثر روان شناختی در دنیای 
روان کاوان جایی ندارد بلکه به دنیای سینما تعلق دارد 
به  مصادره  را  روان شناختی  فضای  می تواند  هنرمند  و 
مطلوب کند، امّا این ترکیب فضای روان شناختی با آثار 
گیرمو دل تورو نتیجۀ آثار قبلی را به بار نیاورده است. در 
کارهای پیشین دریافت معنا از جهانی تخیلی به درون 
قلب انسان رسوخ می کرد حالا مخاطب باید یک دودوتا 
چهارتای روان شناختی کند و بعد استن برای همیشه در 
ذهنش تمام شود. چون یک بیمار روحی که نیاز به درمان 
داشته امّا درمان نشده و نتیجتا، درگیر عاقبت رفتارهایی 
خورده!  زندگیش  در  ناشی  روحی  ضربات  از  که  شده 
شخصیت های پیشین اینگونه نبودند. آن ها انسان های 
سالمی بودند که می شد با پایان فیلم بر اعمال و رفتارشان 
اندیشید و مفهوم خیر و شر را بدرستی دریافت کرد. چیزی 
نتیجۀ  دریافت نمی شود  بدرستی  در کوچۀ کابوس  که 
زندگی شخصیت  از حد منطقی  ملموس ساختن بیش 
اصلی است. پس کوچۀ کابوس تنها فیلم قابل قبولی 
است که با مفاهیم درونی آثار مؤفق کارگردانش هزاران بار 

فاصله دارد.

فاطمه شاه بنده
نویسنده

موسی�ق

محمود سالاری معاون امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در حکمی 
حمیدرضا اردلان را به عنوان دبیر شانزدهمین جشنواره موسیقی جوان منصوب 

کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، محمود سالاری در حکمی دکتر 
حمیدرضا اردلان را به عنوان دبیر شانزدهمین جشنواره موسیقی جوان منصوب 
و در نشستی با حضور محمد اله یاری  مدیرکل دفتر موسیقی حکم دبیری را به 

اردلان اعطا کرد.
معاون امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در حکم اردلان نوشته است:  نظر 
به سوابق علمی و تجربیات ارزنده هنری جناب عالی و به پیشنهاد مدیرکل دفتر امور 
موسیقی، به موجب این حکم، به عنوان »دبیر شانزدهمین دوره جشنواره موسیقی 
جوان« منصوب می شوید. امید است با استعانت از خداوند متعال،  بهره گیری از 
ظرفیت های استادان ارجمند موسیقی، بهره مندی از تجارب دوره های گذشته و 
دبیر ارجمند سابق این جشنواره، ضمن پیش بینی برنامه های تحول گرایانه برای 

این رویداد معتبر موسیقایی، در مسیر رشد و شناسایی جوانان مستعد و هنرمند و 
بالندگی موسیقی ایران عزیز، گام های مؤثری بردارید.

حمیدرضا اردلان مدرس دانشگاه، پژوهشگر و موسیقی شناس ضمن تألیف 
مجموعه های موسیقی نواحی ایران، مرشدان پرده خوان، مقالات هفت دوره 
نمایش های آیینی و سنتی، از سه دهه پیش مباحث نظری در حوزه ماهیت 
موسیقی مقامی ایران را مطرح کرده است که مهم ترین آن ها نظریه تکرار، دور 

و زمان است.
رویدادهای  طراحی  علمی،  سمینارهای  برگزاری  در  مشارکت  ضمن  اردلان 
موسیقی و تئاتر، پرونده بخش موسیقی ثبت جهانی شهر سنندج به عنوان 
شهر خلاق موسیقی را برای سازمان یونسکو نگارش کرده و به همراه محمدرضا 
درویشی جزو طراحان جشنوار موسیقی نواحی در چند دوره آغازین بوده است.

همچنین وی تاکنون چندین دوره بعنوان مشاور دبیر جشنواره ملی موسیقی 
جوان و داور بخش موسیقی نواحی این جشنواره نیز حضور داشته است.

حمیدرضا اردلان دبیر شانزدهمین جشنواره موسیقی جوان شد



6
روزنامه

پنج شنبه 12 خرداد 1401-  شماره 1030

دداشت �ی

ان نصف �ب

سرعت و دوام بیشتری یابد، اما شنیده ها و برخی قرائن 
موجب نگرانی هواداران شده است!

از  پرسپولیس که امسال دستش به جامی نرسید، 
مدت ها قبل فعالیت خودد را برای بستن تیمی قوی 
رقبایی چون: فولاد، سپاهان، گل گهر  و  آغاز کرده 
قوی  تدارکی  بعد  سال  برای  مسلما  نیز  نساجی  و 
اولین پس لرزه  است  قرار  گویا  اما  داشت؛  خواهند 
قهرمانی استقلال را مجیدی با جدایی اش رقم بزند؟!
روی سخن با شماست آقای آجورلو! که هم تجربه 
کافی در این عرصه دارید و هم در قهرمانی استقلال 
این  دلیلی  هیچ  به  آجورلو!  آقای  سزایی!  به  سهم 
روند موفقیت نباید دچار وقفه یا سکته شود و شما 
به عنوان شخص اول باشگاه باید بدون فوت وقت، 
اسباب بستن تیمی درخور نام و اعتبار استقلال را 
برای فصل بعد فراهم سازید و فقط و فقط اعتلای 

استقلال برایتان اولویت باشد و لاغیر!
کافی  قدر  به  گذشته  در  باشگاه  این  آجورلو!  آقای 
فرصت های افتخارآفرینی مجدد را به خاطر بی درایتی ها، 

قهرمانــــی  از  پــس 
استقــلال  مقتــدرانه 
شایعات و شاید واقعیاتی 
این  حول  وقوع،  شرف  در 
استقلال که  به گوش می رسد و دوست داران  باشگاه 
خاطرات تلخی از دوران پس از قهرمانی در ادوار گذشته 
به خاطر دارند را به فاصله کمی پس از شادی قهرمانی، 
مضطرب کرده است! آیا قرار است استقلال بعد از این 
قهرمانی، سرنوشتی مشابه سرنوشت پس از قهرمانی در 
لیگ های پنجم، هشتم و دوازدهم داشته باشد؛ باز هم 
دوران تلخ، باز هم انتظار، بیم و امید و باز هم نگرانی 

هوادار...؟!
توقع می رفت پس از تثبیت قهرمانی، آجورلوی کارکشته 
و مجیدی -که سودای احیای شخصیت سابق استقلال 
را داشت- با علم به سخت تر بودن تکرار قهرمانی در سال 
بعد و تسلیح و تجهیز رقبا، اسب این باشگاه را برای 
دفاع از عنوان قهرمانی در لیگ آتی و خیز برای کسب 
ستاره سوم آسیایی زین کنند تا این مسیر موفقیت 

منفعت طلبی ها و حب وبغض ها سوزانده است..! مبادا 
باز در نوبت  باز دچار گردد... و مبادا آن سرنوشت ها 
انتظارند...! آقای آجورلو! استقلال را دریابید که اعتلای 

آن مقدم و مرجح بر هر چیز دیگری است.

گزارش

»دنیای هوادار« از بحران دوباره در 
وزنه برداری گزارش می دهد؛

مرادی: 2 روز غذا خوب نبود؛ 
انتظار هتل ۵ ستاره دارند؟

برداری طی ماه های گذشته شرایط خوبی  فدراسیون وزنه 
را سپری نمی کند و از همین رو قهرمانان، پیشکسوتان و 
کارشناسان زیادی بارها در صحبت های خود به این موضوع 
اذعان کرده اند، اما ظاهرا نه تنها اراده ای برای اصلاح وضعیت 
موجود وجود ندارد، بلکه هر روز بدتر هم می شود. به طوری 
که روز گذشته هم شاهد ترک اردو از سوی ملی پوشان در 
اعتراض به شرایط نامناسب اردویی بودیم و اعلام شده تا زمان 
بهبود شرایط به اردو باز نخواهند گشت. اما رییس فدراسیون 
وزنه برداری در واکنش به اعتراض وزنه برداران و ترک اردوی تیم 
ملی گفت: احساس خوبی نسبت به این حرکت ورزشکاران 

ندارم و فقط دو روز چنین شرایطی را داشتند.
علی مرادی درباره اینکه اعضای تیم ملی وزنه برداری اردوی تیم 
ملی را ترک کردند و نسبت به شرایط اردوی گلایه داشتند، به 
ایسنا گفت: ما هر مکملی را نمی توانیم تهیه کنیم چون آلوده 
هستند و باید مکمل ها مورد ارزیابی قرار بگیرند. اتفاقاً همین 
امروز مکمل ها را تهیه کردیم. در مورد غذا نیز لیستی آماده شده 
بود که طبق آن غذا می دادند اما دو روز خارج از لیست غذا را 
تهیه کردند. این را مربیان تیم ملی هم می توانند بگویند که 

فقط دو روز بوده است که غذا خارج از لیست تهیه شد.
نمی توانم به هر کسی که وارد اردو می شود حقوق بدهم

او ادامه داد: وقتی از گرگان برگشتم اعلام کردم که غذا باید طبق 
لیستی که کادرفنی ارائه کرده برای ورزشکاران تهیه شود. در 
مورد حقوق هم هنوز ترکیب نهایی تیم ملی مشخص نبود که 
من حقوق بدهم و نمی توانم به هر کسی که وارد اردو می شود 
حقوق بدهم و طبق ضوابط باید کار را انجام دهیم. در مورد 
اینکه نسبت به سیستم سرمایشی و آب گرم مجموعه اعتراض 
هم داشتند، این دیگر به من ارتباطی ندارد و مربوط به مجموعه 

ورزشی آزادی می شود.
احساس خوبی نسبت به این حرکت ورزشکاران ندارم

حرکت  این  به  نسبت  خوبی  احساس  من  داد:  ادامه  او 
ورزشکاران ندارم و انتظار داشتم که صبورتر باشند. من به تازگی 
از گرگان برگشته بودم و می خواستم امروز به سالن بروم و با 
آنها صحبت کنم. فکر می کنم در این چند روز تعطیلات، امکان 
تمرین در شهرهایشان فراهم باشد و حداقل تمرینات را انجام 

می دادند و بقیه کارها طبق روال انجام می شد.
کاری که ورزشکاران کردند مرا یاد کم لطفی به دهداری 

می اندازد!
مرادی در پاسخ به این پرسش که فکر نمی کند وقتی یک 
ورزشکار سه جلسه در روز تمرین می کنند، باید امکانات اولیه 
برایش فراهم باشد، تصریح کرد: انتظارشان به حق است و تا 
حدود زیادی انتظاراتشان را برآورده کردیم و کارها انجام می 
شود. ۲ روز چنین شرایطی پیش آمده است. اینکه در این 
موقعیت ورزشی و اجتماعی کشور چنین اقدام کردند، من را 
یاد مرحوم دهداری می اندازد! که مورد کم لطفی قرار گرفت و 

حال و هوای آن موقع را حس می کنم که زیبنده نیست.
اگر نیامدند تیمهای جوانان و امید هستند

او در پاسخ به پرسش دیگری که چه برنامه ای برای حل این 
مسئله دارد، تاکید کرد: نمی توانیم فرصت را نگه داریم که آنها 
هر موقع عشقشان کشید و هر کاری خواستند انجام دهند. بعد 
از تعطیلات، آقای برخواه برنامه اردویی دارد و به وزنه برداران 
اعلام می کنیم، اگر آمدند قدمشان روی چشم و اگر نیامدند 

نمی توانم کار را رها کنیم و تیمهای جوانان و امید هستند.
شرایط خوب است حتی بهتر از برخی فدراسیونها

رییس فدراسیون وزنه برداری در پاسخ به این پرسش که یعنی 
در نظر دارد شرایط تغذیه ای را بهتر کند و امکانات رفاهی 
بهتری برای وزنه برداران در نظر بگیرد؟ گفت: شرایط خوبی است 
حتی به نظرم نسبت به برخی رشته ها شرایط بهتری داریم. حالا 
اگر دوستان انتظار دارند که در هتل پنج ستاره باشند فکر می 
کنم نه من و نه ورزش کشور بتواند چنین شرایطی را فراهم 
کند. در حد توان کارها را انجام می دهیم، کمیته ملی المپیک 
و وزارت ورزش تلاش می کنند رفاه حال ورزشکاران را فراهم 
کنند. ورزشکاران سرباز این مملکت هستند و سرباز باید خیلی 

از خودگذشتگی داشته باشد.

آقای آجورلو!

مبادا استقلال به سرنوشت »پساقهرمانی های گذشته« دچار گردد؟!

ورزشی
پلیس فتا مدیر فدراسیون ورزشی متخلف را شناسایی کرد

روز گذشته مدیرکل حراست وزارت ورزش و جوانان در دهمین جلسه شورای مدیران این وزارتخانه گفت: با 
شناسایی که از طریق حراست وزارتخانه و پلیس فتا صورت گرفت هدایت کننده سایت و صفحه اینستاگرامی که 
علیه مدیران ورزشی مطالب کذب منتشر می کرد مشخص شد که متاسفانه این فرد یکی از مدیران فدراسیون ها 

است و به این اقدامات اذعان کرده است.

عبدالله دارابی
نویسنده

افتتاح نخستین نمایشگاه تخصصی و مستقل ورزشی در اصفهان؛

پیام آور افقی روشـــن

نخستین نمایشگاه مستقل ورزش استان اصفهان 
در هشتمین نمایشگاه تخصصی ورزش، سلامت، 
تغذیه وخدمات وابسته با حضور مدیر دفتر حوزه 
و  ورزشی  از مدیران  اصفهان و جمعی  استاندار 
روُسای هیاُت های ورزشی افتتاح و آغاز به کار 
کرد، این نمایشگاه برای اولین بار است که به طور 
مستقل و اختصاصی ورزشی برگزار شد که بی تردید 
پیام آور روزهای تابناک و افق روشنی برای ورزش 

دیار نصف جهان است.
نمایشگاه تخصصی ورزش، با بیش از چهل غرفه 
تا ۱۲ خردادماه در نمایشگاه بین المللی اصفهان 
ورزش،  و متخصصان حوزه  میزبان علاقه مندان 
استقبال  افزایش  بود،  خواهد  تغذیه  و  سلامت 
دوستداران ورزش از نخستین نمایشگاه مستقل 
ورزش استان اصفهان در دومین روز بی نظیر بود 
و از سوی ورزشکاران، متخصصان، کارشناسان و 
مسئولین ورزش با استقبال خوبی روبروشده بود. 
از جمله میهمانان این نمایشگاه، اصحاب رسانه، 
سازمان  ورزشی  معاون  بعیدی  احسان  بویژه 
تفریحی فرهنگی شهرداری اصفهان، داوری معاون 

سپاهان،  مبارکه  فولاد  ورزشی  فرهنگی  باشگاه 
دکتر بارانی رئیس هیاُت پزشکی ورزشی استان و 
تنی چند از مدیران شهری و استانی را می توان نام 
برد. شایان ذکر است:این نمایشگاه تا ۱۲ خرداد ماه 
ازساعت ۱۰ تا ۱۹ میزبان علاقه مندان و متخصصان 

و بازدیدکنندگان حوزه ورزش خواهد بود.
پیش از مراسم افتتاحیه در نشستی که دکتر فرهاد 
رحیمی مدیر برگزاری نمایشگاه تخصصی و مستقل 
ورزشی با اصحاب رسانه داشت، طی سخنانی پیرامون 
ورود بخش خصوصی در ورزش سخنانی ایراد کرد 
اماکن  توسعه  برای   بدون تردید  داشت:  اظهار  و 
استفاده  با  ورزشی  رویدادهای  برگزاری  و  ورزشی 
از تجارب پیشکسوتان و نخبگان و متخصصان و 
کارشناسان ورزش در آینده باید بهره ببریم. بحث 
برگزاری رویدادهای ورزشی از طریق بخش خصوصی 
به صورت  راهبردی  و  جامع  برنامه های  تدوین  با 
حرفه ای و جدی در کشور توسعه یافته،  حق مسلم 
بزرگترین باشگاه های ورزشی است که امیدواریم 
با حضور بخش خصوصی قوت بیشتری یابد و با 
نظم و کیفیت بهتری مسابقات برگزار شود و به 
بهره وری برسد. بی شک اداره اماکن ورزشی بوسیله 
بخش خصوصی با بخش عمومی تفاوت زیادی دارد 
و از نظر اقتصادی هم به نفع دولت است که با 
چالش های زیادی مواجه شده و با مشارکت بخش 

خصوصی به کمترین هزینه و نتایج بهتری دست 
پیدا خواهد کرد.

وی اداره و نگهداری ورزشگاه نقش جهان را یک 
نمونه بارز خواند و گفت: پس از عقد قرارداد ۲۵ ساله 
به تجهیز فاز اول و تکمیل فاز دوم ورزشگاه ۷۵ هزار 
نفری نقش جهان پرداخت که  در حال حاضر تحت 
پوشش فولادمبارکه سپاهان نگهداری می شود و 
به طرز بسیار زیبا و نظیف و آبرومند می تواند میزبان 
مسابقات آسیایی و جهانی باشد، که به یقین از 
نظر اقتصادی هم فولاد مبارکه سپاهان به بهره وری 
متحمل  جوانان  و  ورزش  وزارت  هم  و  رسیده 
هزینه های میلیاردی برای تجهیز و نگهداری این 
ورزشگاه نشده است. وی افزود: امیدوارم این نگاه 
هم در استان اصفهان و هم در تمامی استان های 
کشور نهادینه شود که صد در صد به نفع مردم و 

بخش های خصوصی و دولت است. 
ورزشی  رسانه های  خبرنگاران  از  هریک  ادامه  در 
پیشنهادهایی ارائه کردند و از برگزاری این نمایشگاه 
عظیم ورزش، سلامت و تغذیه ابراز خرسندی نمودند. 
در پایان با حضور مدیر دفتر حوزه استاندار اصفهان و 
سایر مقامات که برای گشایش این نمایشگاه دعوت 
شده بودند با قطع نوار، رسماً هشتمین نمایشگاه 
تخصصی ورزش را افتتاح نمودند و از غرفه های 

مختلف ورزشی دیدن کردند.

اصغر قلندری
نویسنده و روزنامه نگار
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قهرمانی زیر 23 سال آسیا؛
فرار امیدهای ایران از شکست 

در ثانیه های پایانی

مصاف تیم ملی امید ایران و قطر با تساوی یک بر یک به 
پایان رسید. در چارچوب بازی اول مرحله گروهی مسابقات 
فوتبال زیر ۲۳ سال قهرمانی آسیا، دو تیم ملی امید ایران و 
عراق  از ساعت ۱۷:۳۰ روز گذشته به وقت تهران در ورزشگاه 
بنیادکار به مصاف هم رفتند که این بازی در نهایت با تساوی 
یک بر یک به پایان رسید. شاگردان مهدوی کیا اولین گل 
خود را در دقیقه ۸۶ به ثمر رساندند و امیدهای قطر تک 
گل تیم شان را در دقیقه ۸۷ به ثمر رساندند. در این بازی 
احمد الجانحی در دقیقه 87 تیم قطر را پیش انداخت، اما در 
ثانیه های پایانی عرفان شهریاری که در نیمه دوم وارد زمین 
شده بود، گل تساوی را برای شاگردان مهدوی کیا به ثمر 

رساند تا تیم ایران بازنده این بازی نباشد.
تیم ملی امید ایران در این بازی با ترکیب پارسا جعفری، امیر 
جعفری صیقلانی، میلاد کر، سامان فلاح، مهدی هاشمی 
یاسین سلمانی،  لو،  قربانی، محمد خدابنده  نژاد، محمد 
امیرعلی صادقی )دقیقه ۸۰- بلال آرازی(، آریا یوسفی )دقیقه 
۴۶- عرفان شهریاری( و احمد شریعت زاده )دقیقه ۷۴- آروین 
ثابت( به مصاف تیم امید قطر رفت. شاگردان مهدوی کیا 
تیم های  با  آسیا  قهرمانی  رقابت های  گروهی  مرحله  در 
ترکمنستان، ازبکستان و قطر همگروه هستند و این بازی، 
اولین گام امیدهای ایران برای صعود به المپیک ۲۰۲۴ 

پاریس است.

برنامه سرخپوشان برای پرداخت 
مطالبات استوکس؛

پنجره نقل و انتقالاتی پرسپولیس 
چه زمانی باز می شود؟

باشگاه پرسپولیس پس از پرداخت مطالبات استوکس و 
باز شدن پنجره نقل و انتقالاتی اش از خریدهای جدید خود 
رونمایی خواهد کرد، پنجره نقل و انتقالاتی باشگاه پرسپولیس 
از تاریخ 12 اردیبهشت ماه به دلیل عدم پرداخت مطالبات 
آنتونی استوکس بسته شده است و این باشگاه تا زمان 
پرداخت مطالبات 86 هزار دلاری این بازیکن ایرلندی اجازه 

فعالیت در فصل نقل و انتقالات را ندارد.
خود  فعالیت  اخیر  هفته های  طی  که  پرسپولیسی ها 
اولین  در  کرده اند،  آغاز  را  تابستانی  نقل و انتقالات  در 
و مرتضی  بیرانوند  علیرضا  با  روزهای گذشته  گام طی 
پورعلی گنجی قرارداد داخلی بسته اند، اما رونمایی از این 
خریدها پس از باز شدن پنجره نقل و انتقالاتی سرخپوشان 

انجام خواهد شد.
در همین راستا از این باشگاه خبر می رسد پرسپولیس 
فعلًا عجله ای برای پرداخت مطالبات استوکس ندارد و 
قصد دارد همزمان با آغاز فصل نقل و انتقالات تابستانی، 
پنجره  تا  کند  پرداخت  نیز  را  استوکس  مطالبات 
باز شود.  فیفا  از سوی  نیز  باشگاه  این  نقل و انتقالاتی 
سرخپوشان ظاهراً مشکلی برای تأمین مالی مطالبات 
از پایان لیگ  86 هزار دلاری استوکس ندارند و پس 
و همزمان با شروع فصل نقل و انتقالات، مطالبات این 

بازیکن نیز پرداخت خواهد شد.

سوژه

ورزشی

محمدرضا ولی زاده
دبیر تحریریه

فرهاد مجیدی سرمربی الاتحاد کلبا شد؟
گویا »فرهاد مجیدی« سرمربی استقلال به پیشنهاد یک تیم اماراتی پاسخ مثبت داده و به همین منظور هم ایران را ترک کرده 
است. سرمربی استقلال طبق شنیده ها با یک تیم اماراتی به توافق کامل رسیده است. نام این تیم هم »الاتحاد کلبا« است 

که تیم نامدار و مطرحی در امارات نیست اما سابقه زیادی دارد و حالا در آستانه توافق با سرمربی استقلال است.

دداشت �ی

 »استقلال« و آینده ای که تضمینی ندارد؛

معمای شـــاه!
یا  اثربخش  یا منفی،  »تغییر« هزینه بر است، مثبت 
بیهوده همیشه همین بوده، غالباً زمان را از بین می برد 
و فرصت ها را یک به یک می سوزاند، مادامی هم که در 
فوتبال موفقیت حاصل شود، هیچ دلیلی برای تغییر و 
تحملِ غرامت های پس از اعمالِ آن نمی تواند وجود 
داشته باشد، اما برعکس؛ »اصلاح« همیشه جزوی از 
مسیر موفق شدن بوده، چرا که بهینه  است و همزمان 
فردای  اینکه  حال  می کند،  ایجاد  فرصت   تیم  برای 
به  تنها  »فرصت سوز«  یا  باشد  »فرصت ساز«  استقلال 

تصمیماتِ امروز ارکانش باز می گردد.
استقلال قهرمان شده، آن هم با بهترین نتایجِ ممکن 
-گرچه ایراداتی هم وجود دارد که برای تدوامِ کامیابی های 
لیگِ بیست ویکم باید مرتفع شوند- اما این تیم بیشتر 

نیازمند اصلاح است تا تغییر! در وهله نخست، استقلال 
همانند دورانِ ادبارش دیگر ملزم به بازسازی نیست، 
در سطوح مختلف  فرهاد مجیدی  با هدایت  چراکه 
ترمیم شده و پس از سال ها با تیم سازی صحیح در 
روند موفقیت قرار گرفته؛ در بعد فنی ساختارهایش 
تا حدودی اصلاح شده و در فضای هواداری نیز پس از 
مدت ها سرمربی اش با مشروعیت و اقبالِ حداکثری 
مواجه است، پس، از نو ساختنِ این استقلال می تواند 
به معنای یک بیهودگی باشد و حتی اگر در آینده به 
موفقیت هم ختم شود، مسیر رسیدن را برای آبی ها دور 

و صعب العبورتر کرده است.
اما اینکه فرهاد در استقلال می ماند یا نه، هنوز مشخص 
نیست، گرچه چگونگی این تصمیم می تواند آینده ی 

پایه هایش  تلخکامی  چندین سال  پس  که  تیمی 
به درستی بنا شده را تحتِ تاثیر قرار دهد، ماندنِ مجیدی 
البته در  با اوست،  پروژه استقلال  ادامه ی  به معنای 
مسیری دشوارتر با اهداف بزرگ تر، رقبایی به مراتب با 
کیفیت تر و البته با انتظارات بالاتر که نه تضمینی برای 
تکرار قهرمانی دارد و نه یک روند از پیش  شکست خورده 
است، اما رفتن فرهاد می تواند سبک و ایده استقلال 
را تغییر دهد و آبی ها را به دوباره ساختن وادار کند، 
بازهم خروج مجیدی همانند ماندنش ضامنِ  گرچه 
سعادتمندی یا استیصالِ استقلال در فصل آتی نیست، 
بی تردید موفقیتِ سال های آتی استقلال همانندِ حقانیت 
این باشگاه، وابسته به اشخاص نخواهد بود اما باید از 

سرمایه های استقلال نهایت بهره وری انجام گیرد.

انتخابات ۶ شهریورماه کمیته ملی المپیک در حالی برنامه ریزی شده که شرایط 
برخی فدراسیون ها، برگزاری سلامت مجمع انتخاباتی این کمیته از حیث برتری آرای 

المپیکی ها را در معرض خطر قرار داده است.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از مهر، پس از کش و قوس های زیاد ۶ شهریورماه 
به عنوان زمان برگزاری مجمع انتخاباتی کمیته ملی المپیک تعیین شد، انتخاباتی که 
برگزاری قطعی و البته سلامت آن در گرو فاکتورهای زیادی است که مهیا شدن برخی 
از آنها به همکاری عواملی خارج از مجموعه کمیته ملی المپیک هم نیاز دارد در غیر 
اینصورت بعید نیست سر برخی فدراسیون ها برای ورود به این انتخابات بریده شود و 

در نهایت شاهد هوا شدن انتخابات در زمان مقرر باشیم.
کمیته ملی المپیک که خود باید برگزارکننده انتخابات این کمیته باشد اگرچه دیر اما 
بالاخره زمان تشکیل مجمع انتخاباتی را مشخص کرد و در راستای اقدامات قبلی اخذ 
تاییدیه کمیته بین المللی المپیک )IOC( برای آئین نامه خودنوشته اش هم را پیگیر 
شده است تا به جا و به موقع بتواند از آن به عنوان ملاک برگزاری انتخابات بهره ببرد. 
قرار است نام نویسی از کاندیداهای هیات رئیسه و هیات اجرایی این کمیته هم ماه 
آینده و احتمالا ۱۵ تا ۲۰ تیرماه انجام شود. بعد از آن هم طبق روال باید روند بررسی 
صلاحیت کاندیداها تا نهایی شدن فهرست شان برای تصدی کرسی های مختلف دنبال 

شود تا مجموعه ورزش به ۶ شهریورماه برسد و زمان انجام رای گیری.
پیش از این البته باید ترکیب مجمع کمیته ملی المپیک که متشکل از اعضای دارای 
حق رای است مشخص و نهایی شود، نفراتی که همین امروز چهار نفرشان در وضعیت 
مجهول به سر می برند، این بلاتکلیفی طی ماه های آینده سراغ دو عضو دیگر هم می 
رود و این مسئله ترکیب استاندارد مجمع برای شمارش آرا و تطابق آن با اساسنامه را 
روی لبه تیغ قرار خواهد داد به خصوص با اقدامی که کمیته ملی المپیک برای مجمع 

سوم خردادماه و ممانعت از حضور سرپرستان انجام داد!

وضعیت مجهول ۴ +۲ عضو المپیکی مجمع انتخاباتی کمیته
طبق اساسنامه کمیته ملی المپیک ترکیب )اعضای اصلی( این مجمع متشکل از ۶۴ 
نفر است که در انتخابات حق رای دارند. از این تعداد ۳۵ عضو )روسای ۲۹ فدراسیون 

المپیکی و ۶ نماینده ورزشکاران( اعضای المپیکی مجمع هستند و ۲۹ عضو دیگر غیر 
المپیکی محسوب می شوند. از میان اعضای غیر المپیکی مجمع، وضعیت فدراسیون 
بین المللی ورزش زنان مسلمان با وجود گذشت چندماه از مصوبه احیا هنوز مشخص 
نشده است که ادامه این شرایط ناخودآگاه این فدراسیون را از ترکیب اعضای مجمع 
خارج می کند و بدین ترتیب تعداد اعضای غیرالمپیکی به ۲۸ عضو کاهش پیدا می 
کند. اما دغدغه اصلی در مورد اعضای المپیکی است که رای آنها در انتخابات تعیین 

کننده خواهد بود.
در حال حاضر ترکیب ۲۹ نفره اعضای المپیکی مجمع به خاطر پایان دوره قانونی 
دچار  آنها  موعد  از  زودتر  رفتن  کنار  یا  المپیکی  فدراسیون های  برخی  روسای 
مشکل شده است. فوتبال، ژیمناستیک، دوچرخه سواری و شمشیربازی فدراسیون 
هایی هستند که هر یک به دلایلی توسط سرپرست اداره می شوند. از طرفی دوره 
چهارساله مسعود خلیلی و محمدرضا پوریا در فدراسیون های المپیکیِ سوارکاری 
و بدمینتون هم به ترتیب از ۲۰ خردادماه و ۳ مردادماه به پایان می رسد. بدین 
ترتیب و اگرتا آن زمان انتخابات چهار فدراسیون به سرانجام نرسد، تعداد اعضای 
بلاتکلیف مجمع کمیته ملی المپیکی که صاحب رای المپیکی هستند به ۶ نفر 

افزایش پیدا خواهد کرد.
خطری که انتخابات کمیته ملی المپیک را تهدید می کند

در رابطه با مجمع کمیته ملی المپیک و به خصوص برای رای گیری، حضور ترکیب 
کامل اعضای المپیکی یا حداکثر آنها در مجمع اهمیت زیادی دارد چراکه تبصره ۲ از 
ماده ۵ اساسنامه کمیته ملی المپیک تاکید دارد به اینکه »فدراسیون های وابسته به 
فدراسیون های بین المللی که رشته ورزشی آنها در برنامه بازی های المپیک قرار دارد 
به علاوه اعضای ایرانی کمیته بین المللی المپیک و نیز قهرمانان المپیک مجمع )۶ 
نماینده کمیسیون ورزشکاران( همواره می بایست اکثریت آرا مجمع را تشکیل دهند.«
این در حالی است که با فرض عدم برگزاری انتخابات ۶ فدراسیون موردنظر تا ۶ 
شهریورماه، تعداد اعضای المپیکی ترکیب مجمع کمیته ملی المپیک از ۳۵ نفر به ۲۹ 
نفر کاهش پیدا می کند. البته حضور کامل این تعداد اعضا )۲۹ نفر( با توجه به ترکیب 
۲۸ نفره اعضای غیرالمپیکی، خدشه ای در رای گیری و سلامت نتیجه آن ایجاد نمی 
کند اما باید این موضوع را در نظر داشت که ورزش ایران کنار رفتن یا کنار گذاشتن 
یکباره روسای فدراسیون ها به دلایل مختلف کم به خود ندیده است کمااینکه همین 
امروز هم بحث بازنشستگی برخی روسا که اتفاقا المپیکی هم هستند، مطرح است.

همین مسئله می طلبد وزارت ورزش و شخص وزیر عنایت ویژه تری نسبت به 
برگزاری انتخابات سروقت فدراسیون ها داشته باشد تا از این حیث کمتر خطری شکل 
گیری مجمع 6 شهریورماه کمیته ملی المپیک را به خطر بیندازند. درست است که 
برگزاری انتخابات فدراسیون فوتبال از حیطه اختیارات وزارت ورزش خارج است و در 
مورد ژیمناستیک و دوچرخه سواری هم برخی مسائل و مشکلات بین المللی سد 
راه انتخابات آنها شده است اما در مورد سه فدراسیون دیگر قاعدتا نباید منعی وجود 
داشته باشد. بنابراین بهتر است در فاصله زمانی مناسب و کافی باقی مانده تا انتخابات 
کمیته ملی المپیک، مجمع این فدراسیون ها تشکیل شود تا کم اما و اگری انتخابات 

به موقع و سالم کمیته را از مسیر خارج کند.

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

خطری که انتخابات کمیته المپیک را تهدید می کند

گزارش
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مجید حسینی، سعید عزت اللهی، علیرضا جهانبخش و امیر عابدزاده چهار بازیکنی 
هستند که در دومین روز از اردوی تیم ملی به جمع شاگردان دراگان اسکوچیچ اضافه 
شدند و تمرینات خود را در کنار دیگر بازیکنان دنبال خواهند کرد، جهانبخش کاپیتان تیم 
ملی که به تازگی در فینال لیگ کنفرانس و در جدال مقابل شاگردان مورینیو شکست 
خورد، به همراه امیر عابدزاده که در دسته دوم اسپانیا کار را با تیمش به پایان رسانده و 

همچنین عزت اللهی و مجید حسینی در جمع اردونشینان حضور یافته اند.

چهار لژیونر به اردوی تیم ملی اضافه شدند

با توجه به عزل قطعی عزیزی خادم از ریاست فدراسیون فوتبال و آغاز گمانه زنی ها 
در مورد نامزدهای احتمالی ریاست فدراسیون فوتبال، مهدی علی نژاد معاون سابق 
توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش، شائبه احتمال حضورش در انتخابات 
آتی فدراسیون فوتبال را رد کرد. مهدی علی نژاد در گفت وگویی در این باره گفت: اعتقاد 
دارم از میان اصحاب و دست اندرکاران فوتبال افراد شایسته بسیاری وجود دارند که 

می توانند این مسئولیت را به عهده بگیرند و نیازی به حضور بنده وجود ندارد.

قصدی برای حضور در انتخابات فدراسیون فوتبال ندارم

رودی ژستد مهاجم تیم فوتبال استقلال با فسخ قرارداد خود از جمع آبی پوشان پایتخت 
جدا شد تا اولین خروجی رسمی استقلال لقب بگیرد. قرارداد ژستد با استقلال ۲ ساله 
بود اما قرارداد سال دوم این بازیکن به شرطی عملی می شد که استقلال حاضر به ادامه 
همکاری باشد اما در نهایت این توافق حاصل نشد تا باشگاه استقلال نیز خسارتی بابت 
فسخ قرارداد با این بازیکن متحمل نشود. ژستد با تحویل کلید خانه خود به باشگاه 

استقلال، ایران را برای همیشه ترک کرد.

اولین خروجی استقلال مشخص شد

پس از منتفی شدن شرایط برگزاری دیدار با اروگوئه به دلیل مسافت زیاد دوحه به شهر 
مونته ویدئو که منجر به خستگی بیش از اندازه ملی پوشان خواهد شد فدراسیون فوتبال 
مذاکرات جدی تری را با گزینه های آفریقایی مدنظرش برای برگزاری دیدار دوستانه انجام داد. 
بر همین اساس مذاکرات فدراسیون از بین تیم های کنگو، کامرون و الجزایر با الجزایری ها 
به شکل بسیار جدی تری پیش رفته و به نظر می رسد در صورت قطعی شدن توافقات 
نهایی این تیم قدرتمند قاره آفریقایی در دوحه به مصاف شاگردان اسکوچیچ خواهد رفت.

برگزاری دیدارتیم ملی ایران مقابل الجزایر قوت گرفت

باشگاه پاری سن ژرمن برای جذب سادیو مانه ستاره مسلمان لیورپول وارد شد تا برای 
بایرن مونیخ ایجاد مزاحمت کند. سران باشگاه بایرن مونیخ با مدیر برنامه مانه وارد 
مذاکره شدند و پیشنهاد دستمزد 23 میلیون یورویی با قرارداد 3 ساله را به او ارائه کردند. 
باشگاه پاریسی وارد این رقابت شده و می خواهد مانه را وسوسه کند تا مقصد خود را 
از مونیخ به پاریس تغییر دهد. سران باشگاه لیورپول تا الان نتوانستند رضایت ستاره 

مسلمان خود را برای تمدید قراردادش جلب کنند. 

جدال پاریس با بایرن برای شکار ستاره لیورپول

اسامی نفرات دعوت به اردوی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان: 55 کیلوگرم: آرش نگهداری 
)فارس( مهدی جواهری)قم( مهدی احدی)گیلان(/ 60 کیلوگرم: سعید اسماعیلی)خوزستان( 
احمدرضا محسن نژاد)خوزستان(/ 63 کیلوگرم: ایمان محمدی )خوزستان(/ 67 کیلوگرم: 
دانیال سهرابی )خوزستان( حجت رضایی)خوزستان(/ 72 کیلوگرم: امیر عبدی )قم( رضا 
ساکی )خوزستان(/ 77 کیلوگرم: مسعود کاووسی)خوزستان( علیرضا عبدولی)خوزستان(/ 82 

کیلوگرم: علیرضا مهمدی)خوزستان( آریا نامجو)اردبیل(.

فرنگی کاران جوان از ۱۳ خرداد به اردو می روند

روز گذشته »پرویز مظلومی« عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در خصوص آخرین 
وضعیت نقل و انتقالات استقلال و وضعیت سیاوش یزدانی و محمدحسین مرادمند دو 
مدافع سرباز این تیم در گفت و گویی اعلام کرد: سیاوش یزدانی در مقطع دکترا قبول 
شد و باید ادامه تحصیل بدهد و مسلماً به باشگاه بر می گردد. محمد حسین مرادمند هم 
معافیت کفالت گرفته است و ان شاءالله این دو عزیز که تلاش زیادی کردند سال بعد 

تیم از وجودشان استفاده کند.

بازگشت سربازها به استقلال قطعی شد

با پیگیری مستمر فدراسیون و تلاش امور بین الملل، پس از قریب به 3ماه پیگیری و 
مسجل شدن برگزاری مسابقات جهانی گلف، حضور ایران در این رویداد نهایی شد. همزمان 
با ارسال مستندات و دعوتنامه مسابقات جهانی، فدراسیون گلف ایران بلافاصله نسبت به 
اعلام آمادگی جهت حضور در رویداد جهانی پاریس اقدام کرد که در نهایت با مکاتبات انجام 
شده توسط فدراسیون و موافقت فدراسیون جهانی مقرر شد تا سهمیه ایران جهت شرکت 
در مسابقات جهانی WATC 2022 که اوایل شهریورماه در فرانسه برگزار می شود؛ قطعی شود.

حضور تیم ملی گلف ایران در مسابقات جهانی پاریس

با توجه به زمان پیشنهادی دیدار با اروگوئه که 21 خرداد )11 ژوئن( بود و مسیر طولانی 
پروازی از خاورمیانه تا مونته ویدئو، پایتخت اروگوئه که در جنوب قاره آمریکای جنوبی 
قرار دارد، دراگان اسکوچیچ از حضور تیمش در این دیدار استقبال نکرده است. تیم ملی 
برای حضور در اروگوئه و انجام بازی دوستانه با این تیم، علاوه بر از دست دادن اردوی 
خود در قطر، فرصت بازی دوستانه بیشتر را هم از دست می داد و صرفاً باید در تک بازی 

مقابل اروگوئه شرکت می کرد. 

بازی ایران - اروگوئه لغو شد!

علیرضا دبیر در جلسه مجمع نمایندگان استان اصفهان گفت: از زمانی که سرمایه گذاری 
در ذوب آهن و سپاهان اصفهان آغاز شد، ورزش اصفهان در همه رشته ها افت کرد، 
اگرچه ما حتماً باید در فوتبال سرمایه گذاری کنیم، اما سهم ورزش های دیگر از این 
هزینه ها چیست؟ کاری که امروز اصفهان در ورزش خود انجام می دهد، ترکیه چند سال 
پیش انجام داد و شکست خورد، یعنی قراردادن تمرکز بر ورزش فوتبال به قیمت از 

دست دادن سایر ورزش ها. جای کشتی در استان اصفهان خالی است.

جای کشتی در ورزش اصفهان خالی است

بعد از مذاکراتی که میان مدیران باشگاه پرسپولیس و علیرضا بیرانوند انجام شد، در 
نهایت دو طرف به توافق رسیدند تا بیرانوند در فصل آینده پیراهن پرسپولیس را بر تن 
کند. بیرانوند که در اردوی تیم ملی حضور دارد، بعد از کسب اجازه از کادر فنی تیم ملی 
راهی باشگاه پرسپولیس شد و قراردادش را رسما امضا کرد. بیرانوند بعد از جدایی از 
پرسپولیس راهی باشگاه آنتورپ بلژیک شده بود و بعد از یک سال از این باشگاه صورت 

قرضی به بواویشتای پرتغال پیوست.

بیرانوند رسما با پرسپولیس امضا کرد

تیم ملی فوتبال کشورمان روز گذشته سومین تمرین خود را در اردوی خرداد برگزار 
کرد البته شاگردان دراگان اسکوچیچ روز چهارشنبه به دوحه نرفتند و با توجه به 
اینکه قرار نیست ملی پوشان با پرواز چارتر به کشور قطر سفر کنند، فدراسیون فوتبال 
همچنان پیگیر فراهم کردن مقدمات این سفر و تهیه بلیت برای تمام اعضای این 
کاروان حدود 50 نفره است. به همین دلیل اعزام تیم ملی به قطر به احتمال زیاد تا 

پنج شنبه به تاخیر می افتد.

فدراسیون فوتبال پیگیر پرواز کاروان تیم ملی به دوحه

با اعلام باشگاه منچستریونایتد، پل پوگبا از این تیم جدا شد. از یوونتوس و پاری سن 
ژرمن به عنوان جدی ترین مشتریان پوگبا یاد می شود اما بایرن هم به جذب این بازیکن 
علاقه مند شده است. بایرن با توجه به جدایی تولیسو و مارک روکا در تابستان به دنبال 
جذب یک هافبک سرشناس است و همین باعث شده تا باواریایی ها هم به جذب پوگبا 
علاقه مند شوند. پوگبا در بازگشت به منچستریونایتد نتوانست انتظارات را برآورده کند و 

اخیرا هم توسط هواداران این تیم هو شد.

پل پوگبا از یونایتد جدا شد

رقابت های جام  برای حضور در  آزاد کشورمان روز چهارشنبه  تیم منتخب کشتی 
تورلیخانوف راهی قزاقستان شد. رقابت های بین المللی کشتی رنکینگ اتحادیه جهانی 
جام بولات تورلیخانوف طی روز های ۱۲ تا ۱۵ خردادماه در شهر آلماتی قزاقستان برگزار 
می شود و در این پیکار ها حسن یزدانی، کامران قاسمپور و امیرحسین زارع ۳ طلایی 
کشتی آزاد جهان در سال ۲۰۲۱ به همراه امیرحسین فیروزپور قهرمان آسیا به مصاف 

حریفان خود خواهند رفت.

یزدانی، قاسمپور و زارع راهی قزاقستان شدند

پس از مذاکرات متعدد در نهایت میلاد سرلک راضی به تمدید قرارداد با باشگاه 
پرسپولیس شد و این قرارداد به امضا خواهد رسید. در پی مذاکرات در چند روز اخیر 
بین باشگاه و سرلک این بازیکن اعلام کرد که قراردادش را با سرخ پوشان تمدید می کند 
تا شایعه جدایی اش از پرسپولیس منتفی شود. در روزهای اخیر صحبت هایی مبنی بر 
پیشنهادهایی از کشور امارات و قطر درباره سرلک به گوش می رسید اما این بازیکن 

تصمیم خود را برای تمدید قرارداد با پرسپولیس گرفت تا همچنان سرخ پوش بماند.

سرلک قراردادش را با پرسپولیس تمدید می کند

مسابقات شمشیربازی قهرمانی آسیا در سه اسلحه سابر، اپه و فلوره به میزبانی 
کره جنوبی برگزار می شود. پیش از این و با تصمیم فدراسیون قرار شد ایران با 
16 شمشیرباز در این مسابقات شرکت کند اما در جلسه فدراسیون، این تصمیم 
دستخوش تغییر شد. در جلسه فدراسیون شمشیربازی مصوب شد فقط تیم سابر 
مردان راهی کره جنوبی شود، چرا که این تیم شانس کسب مدال دارد . به این ترتیب 

اپه زنان و مردان، فلوره زنان و سابر زنان به مسابقات اعزام نمی شوند.

تصمیم فدراسیون برای عدم  اعزام فلوره و اپه به قهرمانی آسیا


